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RAIZGRANO V VRTCU ŽETALE 

Kot vedno se je v našem vrtcu ponovno veliko dogajalo. Po-
leg vsakodnevnih dejavnosti nam včasih dan popestrijo obiski. 
Tako so nas letos ponovno obiskali študenti oziroma študentke 
medicine, ki so vključeni v projekt Medimedo.
Projekt Medimedo je namenjen otrokom, ki se prav tako kot 
odrasli srečujejo z zdravniškim poklicem. Ker ta srečanja po-
navadi niso najbolj prijetna, je cilj projekta zmanjševati strah 
pri otrocih, ki jih bele halje in zdravniški instrumenti ponavadi 
strašijo. Na obisk smo se predhodno pripravljali tako, da so 
otroci v vrtec prinesli svojo »bolno« igračo, za katero smo nato 
izdelali zdravstvene izkaznice. Na dan obiska smo v skupnem 
prostoru pripravili bolnišnico Medimedo in otroci so k zdrav-
nikom prinesli svoje »bolne« igrače. Zdravniki so jih uspešno 
pozdravili, otroci pa so se ob tem zelo zabavali in premagali 

strah pred belimi haljami. 28. novembra smo vzgojiteljice odi-
grale igro z naslovom Zajček išče mamo, na katero smo pova-
bile otroke, mame, atije, babice, dedke, tete, strice, sosede … 
Na naše povabilo se je odzvalo veliko gledalcev, ki so nas ob 
koncu predstave nagradili z glasnim aplavzom. 
Vzgojiteljice smo vsem zelo hvaležne za prostovoljni prispe-
vek, ki je omogočil, da nam bo Božiček lahko prinesel nove 
igrače za igro na terasi in igrišču. Še enkrat najlepša hvala 
vsem.

       
 Dipl. vzg. , Simona Furman
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DOBER DAN

Lepo pozdravljeni, spoštovani občani in občanke naše OBČINE ŽETALE.

Da preženeš turoben novembrski popoldan, zaviješ v Kulturno dvorano Žetale, ki ima upravičen in zaslužen naslov, saj se v njej 
dogaja kultura. V spominu imamo četrtkov novembrski popoldan, ko smo si v polno zasedeni dvorani ogledali zanimivo predstavo 
vzgojiteljic našega vrtca in podoživeli otroštvo, ki so nam ga obudili otroci vrtca, saj so doživeto posnemali igralke na odru. 
Izgubljena zajčica, lisica, jež, volk, mama zajklja, seveda tudi lovec pravljičnega gozda in mogočen slap kot scena odra so potrdili, 
da se da z voljo doseči mnogo lepega, uspešnega, z živo glasbo ge. Brigite v zaodrju.
Z besedo kultura smo uspešno in doživeto izvedli program 20. občinskemu prazniku v pozdrav. Lepo zapete pesmi obeh zborov 
Kulturnega društva Žetale, lepo odigrani prizori osnovnošolcev in izčrpen govor našega župana, gospoda Butolna, seveda močan 
aplavz diplomantom in dobitnikom občinskih priznanj, so dokaz, da smo dve desetletji uspešno gradili oziroma posodabljali naše 
Žetale in si oblikovali razvojni načrt za prihodnost. Na srečo nismo doživeli nič stresnega, spremljali smo dogajanje po svetu in 
sočustvovali s tistimi, ki trpijo.
Politika je nepredvidljiva, njeni akterji včasih uspešni, tudi svojeglavi, a čas gre naprej. Spominski dnevi različnih namenov brišejo 
datume v koledarju, pripravljajo se novi, z najrazličnejšimi slikovnimi prispodobami in z zanimivo številko 2020. Mnogo je prerokov 
za življenje v bodočem letu, a si moramo organizirati dneve po svojih zamislih. Lahko se prikrade kaj nepredvidljivega, a volja in 
moč lahko vodita posameznika v uspeh. Občani in občanke v naših Žetalah imamo smele želje in živimo v upanju, da se bodo 
dobre uresničile, slabo pa naj tone v pozabo.
Veseli december bo minil v svetlobi tisočerih lučk, v mnogoštevilnih željah po zdravju in uspehu. Mnogo kulture se bo odvilo v 
naši dvorani v zimskih večerih, po bliskovo bo minil ta mračni čas, spet se bo zasvetlikalo rano jutro in narava bo eno samo zeleno 
življenje.
Leto se nagiba h koncu, polni smo dobrih želja, prebrali bomo 73. št. Ž. N. , zakorakali v leto dvajset dvajset (2020), z dnevom 
dodatka, saj bomo rekli, da nas zaznamuje prestopno leto, v katerem vam želimo - UREDNIŠKI ODBOR in odgovorna urednica - 
uspešno doživljanje štirih letnih časov.

Odgovorna urednica: M. K.

V 366 dnevih prestopnega leta 2020 Vam 
želimo spoštovani Občani, spoštovane Občanke 
v vsakem dnevu leta bogastvo v zdravju, sreči, 
smehu, uspehih; v uresničevanju želja naj mine 
BOŽIČ, koraki v novo leto naj bodo zanesljivi in 

blagoslovljeni!

ŽUPAN, OBČINSKI SVET, OBČINSKA UPRAVA, 
UREDNIŠKI ODBOR ŽETALSKIH NOVIC.

VOŠČILO
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ŽUPANOV UVODNIK

Za nami je še eno leto po-kriznega 
obdobja, ki je hkrati tudi prvo leto nove, 
tokrat manjšinske vlade. Gospodarska 

rast je bila visoka, državna 
proračuna za prihodnje leto 

in leto 2021 sta najvišja 
doslej ter predvidevata 
velike presežke, kar 
pomeni, da bodo odhodki 
bistveno manjši od 
prihodkov. Na prvi 
pogled je to zelo dobro 
in nekateri tradicionalni 
ekonomisti, predvsem 
pa fi skalni svet, 
nenehno opozarjajo, 
da je v času 

proračunskih presežkov treba varčevati za čase, ko nastane 
kriza. Res pa je, da v primeru naše države bolj kot o varčevanju 
govorimo o zmanjševanju javnega dolga, ki je v času krize 
narastel z 8 milijard na rekordnih 32 milijard evrov. Če smo 
natančni: varčujemo torej zato, da se bomo v primeru nove krize, 
ki je baje že pred vrati, lahko ponovno zadolževali.
Obstaja pa tudi drugi ekonomski pogled, ki govori, da pretirano 
varčevanje krizo samo poglablja in se je treba na krizo pripraviti 
tako, da zmanjšuješ stroške in zaženeš investicije, ki prinašajo 
novo dodano vrednost. Kateri pogled je pravi, je težko presoditi, 
ker si o tem niso enotni niti vodilni svetovni ekonomisti. Naš 
fi skalni svet zagovarja prvo varianto in vlada mu je delno sledila. 
Delno zato, ker je na eni strani odpravila praktično vse omejitve, 
ki so veljale v času krize. Sprostile so se plače, socialni transferji, 
zaposlovanje v javnem sektorju ... Pas pa se še naprej zateguje 
pri upokojencih in občinah.
Res je sicer, da je povprečnina za prihodnje leto najvišja doslej, 
vendar povišanje povprečnine ne zadostuje niti za pokritje 
stroškov, ki so se občinam povečale zaradi povišanja plač v 
javnem sektorju, sprostitve cen v javnih zavodih in vzgojno 
varstvenih ustanovah ter posledično povišanja cen storitev le-
teh. Paradoks je, da je vlada, potem ko je pogajanja s predstavniki 
občin o višini povprečnine prekinila, povprečnino določila v 
skladu z zakonom o fi nanciranju občin. Na prvi pogled je torej 
nezadovoljstvo občin odveč. Vendar se je v tem primeru zakon 
pokazal kot neprimeren, saj upošteva povprečje štiriletne rasti 
stroškov občin. Če so denimo stroški občin v štirih letih rastli: 
0% +2%+4%+10%, je povprečje 16% : 4 = 4%. Občine bi v tem 
primeru dobile 4% več sredstev, dejansko pa so se samo v 
zadnjem letu stroški povečali za 10%. Ravno to se je zgodilo. 

Opozorila občin niso zalegla, 
tudi veto državnega sveta, 
kot je običajno, ni bil uspešen in 
povprečnina je ostala takšna, kot je bila 
predvidena. Res je sicer, da v letih krize ni bilo nič 
boljše, ali še slabše, vendar smo lahko črpali evropska 
sredstva, ki smo jih v prejšnjem programskem obdobju pridobili 
skoraj tri milijone evrov. Problem je torej v tem, da smo v tem 
programskem obdobju predvsem manjše občine odrezane 
od črpanja evropskih sredstev, ker so pogoji takšni, da jih ne 
moremo doseči. To se seveda še vsaj naslednji dve leti ne bo 
spremenilo.
Glede na to bomo tudi v letu, ki prihaja, v občini gospodarili 
s približno 1,5 milijona evrov. Večina teh sredstev bo šla 
za pokrivanje zakonsko določenih obveznosti. S skrajnim 
varčevanjem smo vendarle uspeli zagotoviti približno pol milijona 
evrov za investicije. Nekaj več kot 210.000 evrov bo namenjenih 
za modernizacijo cest. Katere ceste se bodo modernizirale, bo na 
predlog odbora za infrastrukturo določil občinski svet. Približno 
130.000 evrov bomo namenili za sanacijo plazu Ledinca, če 
bomo seveda pridobili državna sredstva, ki so bila planirana že 
za letošnje leto. Gre še za sanacije plazov iz leta 2015. 54.000 
evrov bomo namenili za dokončno ureditev Pušnikove domačije 
in približno 56.000 evrov za razvoj turistične ponudbe v občini 
v sodelovanju z ostalimi haloškimi občinami. Za obe investiciji 
smo se in se še bomo prijavili na razpis LAS Haloze; to pa so 
tudi edini razpisi, na katere se lahko prijavljamo. V kolikor ne 
bomo izbrani, obeh investicij seveda ne bo. 60.000 evrov bomo 
namenili za nabavo novega gasilskega vozila, za katerega v 
skladu s podpisanim pismom o nameri namenjamo sredstva v 
štirih letih. 
Seveda pa večino sredstev namenjamo za vzdrževanje standarda 
storitev v občini, ki je vendarle na višjem nivoju, kot je bil kdaj koli 
v zgodovini naše občine. Na nekaterih področjih, kot so recimo 
šolski prevozi, pa na željo staršev visoko nad predpisanimi 
zakonskimi obveznostmi.
V letu, ki prihaja, želim predvsem, da bi nam bila narava 
naklonjena in nam prizanesla s kakršnimi koli ujmami, ki lahko 
naš plan korenito zamajajo in ogrozijo načrtovane investicije. 
Želim stabilno politično situacijo. Kakršna koli vladna kriza 
in predčasne volitve, tudi če smo do obstoječe vlade kritični, 
niso nikomur v korist. Občankam in občanom želim zdravja, 
uspehov v poslovnem in zasebnem življenju in medsebojnega 
razumevanja.

Vaš župan

ZA OBČINE MALO NOVEGA
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Zadnja leta se vedno vrtimo okoli pomembnih letnic v delo-
vanju samostojne občine Žetale. Ko letos praznujemo že 20. 
občinski praznik, se spomin nehote vrača nazaj na začetke 
delovanja občine. Ne stroka, ne politika in ne javnost takšnim 
občinam, kot je naša, ni bila naklonjena. Pravzaprav je še da-
nes tako. Še nedavno je eden izmed ministrov na Kongresu 
slovenskih občin dejal, da je občin preveč, visok državni ura-
dnik pa je izjavil, da bi vse te majhne občine morali ukiniti, 
ker itak samo tečnarimo. V situaciji, ko je bila občina izjemno 
investicijsko podhranjena na vseh področjih in nam povrh ni 
bilo naklonjeno niti javno mnenje, pričakovanja občanov na 
drugi strani pa izjemna, je bila odgovornost in moralna zave-
za vseh, ki smo prevzeli skrb za razvoj občine, da upravičimo 
njen obstoj, ogromna. Z zadovoljstvom ugotavljam, da smo 
se te odgovornosti zavedali in razlike v pogledih v teh letih 
niso nikoli ovirale razvoja občine. Že prvo leto smo se do-
govorili, da bo praznik šele takrat, ko bomo zaključili prvo 
veliko in izjemno investicijo.  Spomin na 1. praznik občine Že-
tale nam v zavest prikliče odprtje šole, predajo namenu prvih 
kilometrov javnega vodovoda, modernizacijo občinskih cest 
in predstavitev občinskih simbolov. 
In tako je ostalo vseh teh dvajset let. Vrstile so se investici-
je druga za drugo, ena pomembnejša od druge, ki so pripo-
mogle, da je življenje nas, ki smo ostali v teh krajih, znosnej-
še. Napredek, ki smo ga dosegli, je delo vseh nas, nikoli si 
zaslug za to ne more in ne sme lastiti en sam človek ali ozka 
skupina ljudi. Zato se v tem trenutku ponovno zahvaljujem 
vsem članom občinskega sveta v vseh šestih mandatih, od-
borom in komisijam občinskega sveta, nadzornim odborom, 
uredniškemu odboru, vaškim odborom, številnim gradbenim 
odborom, organizacijam in podjetnikom, občinski upravi, 
društvom v občini in vsem posameznikom za korektno so-
delovanje in prispevek k razvoju občine. Zahvaljujem se tudi 
vsem poslovnim partnerjem in partnerskim občinam za dob-
ro sodelovanje pri številnih skupnih projektih. Vendar se od 
spominov, pa če so še tako lepi, ne da živeti. Če so vrednosti 
investicij v preteklem obdobju dosegale milijonske vrednos-
ti, sedaj govorimo o nekaj sto tisočakih. Vzrok je seveda v 
vse večjih stroških, ki jih občinam nalaga država, pa zato ne 
zagotovi dovolj sredstev, in novih pogojih črpanja evropskih 
sredstev, ki v tem programskem obdobju manjšim, od velikih 
centrov oddaljenim občinam praktično onemogočajo dostop 
do evropskih sredstev. Takšna situacija se od lani ni spreme-
nila in se ne bo spremenila tudi nekaj prihodnjih let. Z izje-
mnim varčevanjem na vseh področjih s prejetimi sredstvi še 
uspevamo pokrivati zakonske obveznosti, vzdrževati doseže-
ni standard ter izvesti še nekaj nujnih investicij.
V obdobju med obema praznikoma smo dokončali moder-
nizacijo štirih odsekov občinskih cest, revitalizacijo Vukove 
domačije, za katero smo večino sredstev pridobili na razpisu 
LAS Haloze, skupaj z Direkcijo Republike Slovenije za ceste 
smo uredili pločnike v središču občine, predvsem v okolici 
šole, uredili osvetlitev prehoda za pešce pri šoli in prikazoval-
nik hitrosti, kar vse skupaj bistveno povečuje varnost šoloob-
veznih otrok in na sploh vseh udeležencev v prometu. Skupaj 
z Zdravstvenim domom Ptuj smo nabavili stol za zobozdra-
vstveno ambulanto. Skupna vrednost investicij je bila približ-
no 300.000 evrov.
V času med obema praznikoma sta bili dokončani tudi dve 
izjemni državni investiciji, ki sta še kako pomembni tudi za 
našo občino. To je dokončanje avtoceste Draženci-Gruškov-

je, katere zadnji del poteka v naši občini, kar je pa še bolj 
pomembno, je to, da je izvoz za Žetale le nekaj kilometrov 
od središča občine. Verjetno ni treba posebej poudarjati, kaj 
pomeni takšen dostop na eno najpomembnejših evropskih 
avtocest. Druga investicija je sanacija ceste Kozminci-Žetale. 
Verjamem, da bo boljša cestna povezava bistveno prispevala 
k temu, da se bodo mladi lažje odločali, da ostanejo v občini 
in bo tudi naša občina zanimivejša za priseljevanje. Vsak, ki 
me vpraša o razvoju občine, ima v mislih investicije. Investi-
cije so, jasno, za razvoj občine izjemnega pomena, vendar za 
delovanje občine niso pomembne samo investicije. Sploh pa 
se lahko vprašamo, kaj so investicije in kaj so stroški v obči-
ni. V času, ko se celo zaposleni gledajo samo kot strošek, ni 
čudno, če sredstva za delovanje vrtcev, šol, domov ostarelih, 
vzgojnih zavodov, društev in organizacij dojemamo samo kot 
strošek in ga tako tudi knjižimo. Sam pa sem prepričan, da 
skoraj 400.000 evrov, kar je tretjina proračuna, ki jih name-
njamo za materialne stroške in subvencionirane cene v vrtcih 
za 67 naših najmlajših občanov, za materialne stroške, pre-
voze otrok in subvencioniranje za ločeno poučevanje v kom-
biniranih oddelkih naše šole, ni strošek, temveč investicija 
v našo prihodnost. Nekdo, ki ni nikoli imel problema, kam 
odpeljati otroka zjutraj, ko je treba v službo, verjetno ne bo 
nikoli razumel, kaj pomenita vrtec in šola za občino, kot je 
naša. Občina na ta način prispeva svoj delež k temu, da so 
naši učenci izjemno uspešni v času šolanja v osnovni šoli, ka-
kor tudi v nadaljevanju izobraževanja, kar nam dokazuje tudi 
10 letošnjih diplomantov. Prispeva svoj delež k temu, da bodo 
lahko uspešni v življenju, kjerkoli že bodo. Mnoge generacije 
naših občanov v preteklosti takšne popotnice v življenje niso 
bile deležne. Naložba so tudi sicer relativno majhna sredstva, 
ki jih občina namenja za delovanje številnih društev, ki s svo-
jim delovanjem in nesebičnim delom pomembno prispevajo 
h kvaliteti življenja v občini.
Za kvaliteto življenja v občini, v kateri število prebivalcev še 
vedno pada, je pomembno tudi, da občina zagotavlja soci-
alno varnost v domovih za ostarele in vzgojno varstvenih 
ustanovah, plačuje obvezno zdravstveno zavarovanje za ose-
be brez dohodkov, plačuje vrsto drugih, za socialno varnost 
občanov pomembnih obveznosti in redno vzdržuje občinske 
ceste. Skratka, opravlja in fi nancira vrsto nalog, ki omogočajo 
kvaliteto življenja, ki je vendarle višja, kot je bila kadarkoli.
Tudi v prihodnosti si bo občina prizadevala ohranjati kvali-
teto življenja na sedanji ravni in kljub temu zagotavljati še 
sredstva za investicije. Te tudi v bodoče ne bodo več tako 
intenzivne, kot so bile v preteklih letih. Program dela za pri-
hodnje leto bo sprejet skupaj z občinskim proračunom do 
konca leta. Prav gotovo bomo nadaljevali z modernizacijo 
občinskih cest, ki so v tem trenutku tudi največji problem v 
občini. V prihodnjem letu bomo, upam, sanirali še plaz Le-
dinca, ki je bil v planu že za letošnje leto, pa za to nismo 
dobili sredstev. Upam, da bomo uspeli na razpisu LAS Haloze 
za revitalizacijo Pušnikove domačije in bo le-ta postala biser 
turistične ponudbe v občini. Prav tako upam, da se bo po za-
pletih s soglasji nadaljevala sanacije ceste Kozminci-Žetale, 
oziroma izgradnja obeh mostov in začela izgradnja široko-
pasovnega omrežja. Verjamem tudi, da bo v prihodnjem letu 
polno zaživela interesna zveza haloških občin in prinesla nov 
napredek k razvoju turizma, ne samo v naši občini, temveč v 
celotnih Halozah.
Prepričan sem, da bo občina uspešna tudi v prihodnje. Njen 

Spoštovane občanke, spoštovani občani, cenjeni gostje, lep in prisrčen 
pozdrav na osrednji prireditvi ob 20. prazniku občine Žetale
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DELO OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŽETALE 
Občinski svet (OS) Občine Žetale je v preteklem obdobju za-
sedal na dveh izrednih sejah: 30. 9. 2019 na 3. izredni in 25. 10. 
2019 na 4. izredni seji. Razlog za sklic prve seje je bila obrav-
nava in potrditev predlogov za podelitev občinskih priznanj ob 
prazniku občine Žetale v letu 2019. Svetniki so soglasno sprejeli 
naslednje sklepe: 
- Plaketo Občine Žetale prejme kmetija Nade in Ivana Bera za 
uspešno delo na področju zelenjadarstva in sadjarstva ter aktiv-
no vključevanje v lokalno skupnost
Priznanje Občine Žetale prejmejo:
- OORK Žetale za 10 let delovanja na področju prostovoljstva in 
krvodajalstva
- Jožef Polajžer za 15 let aktivnega dela v Društvu upokojencev 
Žetale
- Stanko Krivec za aktivno delo na področju požarnega varstva 
in gasilstva
Ker so predlogi presegali razpisne pogoje, je župan predlagal, 
da Kvartetu Dobrinček podeli župansko priznanje.

4. izredna seja je bila sklicana zaradi obravnave in sprejema cen 
storitev obvezne GJS varstva okolja oskrbe s pitno vodo v občini 
Žetale. Istovrstni sklep so člani občinskega sveta že sprejeli na 4. 
redni seji 17. 6. 2019, vendar so ga kasneje zaradi nesoglasij med 
občinami, združenimi v enotnem vodovodnem sistemu, odpra-
vili. V sklepu Občine Žetale je bil naveden rok začetka uporabe 1. 
7. 2019, tako kot je to predlagal izvajalec obvezne občinske GJS 
varstva okolja oskrbe s pitno vodo, Komunalno podjetje Ptuj, 
d.d., vendar se s samo vsebino tako pripravljenega sklepa niso 
strinjale vse občine, združene v enotnem sistemu. Po skupnih 
dogovorih in pridobitvi pravnega mnenja glede tega je bil pre-
dlagan sklep v enaki vsebini, z začetkom uporabe 1. 11. 2019. 
19. 11. 2019 se je Občinski svet Občine Žetale sestal na 6. redni 
seji. Dnevni red je obsegal 12 točk. Najprej je bil svetnikom pred-
stavljen najpomembnejši fi nančni dokument občine – proračun. 
Tokrat je bil predlagan dvoletni proračun, in sicer za leti 2020 
in 2021. Svetniki so opravili splošno razpravo in sprejeli sklep, 
da sta oba dokumenta primerna podlaga za nadaljnjo obrav-
navo ter da se dajo vse sestavine proračunov v 30-dnevno jav-
no obravnavo od 20. 11. 2019 do 19. 12. 20019. Vsi zainteresirani 
lahko v času javne razprave podajo pripombe in predloge na 
vsebino proračuna, in sicer pisno na župana Občine Žetale. V 
nadaljevanju so se svetniki seznanili s pripravo Državnega pro-
storskega načrta za polje vetrnih elektrarn Rogatec. Predstavnik 
investitorja, Dravskih elektrarn Maribor, jim je predstavil pobudo 
izgradnje vetrnih elektrarn na grebenu Maclja, v mejnem obmo-
čju občin Žetale in Rogatec ter z Republiko Hrvaško. Postavitev 
šestih vetrnih agregatov bo prispevala k povečanju proizvodnje 
električne energije iz obnovljivih virov. Na predstavitev te pobu-
de svetniki niso imeli pripomb. Pod naslednjo točko dnevnega 
reda so obravnavali Elaborat o oblikovanju cen za GJS ravnanja s 
komunalnimi odpadki ter Letni program ravnanja s komunalnimi 

odpadki za leto 2020. Vsebine obeh točk je pojasnil predstavnik 
podjetja Čisto mesto. Z elaboratom je bila predlagana višja cena 
odvoza za gospodinjstva, in sicer za 3 %. Po podaji obrazloži-
tve povišanja cene svetniki nanjo niso imeli pripomb, prav tako 
so soglasno potrdili Letni program ravnanja z odpadki za leto 
2020, saj ostaja v enakem obsegu kot do sedaj. Pod naslednjo 
točko so soglasno potrdili spremembo Pravilnika o plačah funk-
cionarjev, nagradah članov delovnih teles OS in članov drugih 
občinskih organov ter o povračilih stroškov. Na Občino Žetale so 
namreč svetniki Občinskega sveta Občine Žetale podali pobudo 
za spremembo pravilnika. Sejnine Občinskega sveta Občine Že-
tale se niso spreminjale oziroma ostajajo na enaki ravni že vsaj 
dva mandata. Po njim dostopnih podatkih so sejnine Občinske-
ga sveta Občine Žetale in njegovih delovnih teles med nižjimi v 
Podravski regiji in nižje od primerljivih občin. Pobudo dajejo ne-
nazadnje v smislu razmišljanja, da bi funkcija svetnika med ob-
čani občine Žetale postala bolj privlačna; zadnje lokalne volitve 
so namreč pokazale, da ni pretiranega zanimanja med občani. 
Pod zadnjo vsebinsko točko dnevnega reda so svetniki podali 
mnenje o kandidatu za imenovanje ravnatelja Javnega vzgojno 
izobraževalnega zavoda OŠ Žetale. Na komisijo za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja je bila naslovljena vloga za po-
dajo mnenja o kandidatu za imenovanje ravnatelja OŠ Žetale, 
ker se dosedanji ravnateljici zaključuje mandat. Na razpis sta 
pravočasno prispeli dve vlogi. Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanje je obravnavala obe vlogi in ugotovila, da 
obe kandidatki izpolnjujeta pogoje za imenovanje za ravnatelja 
ter nadalje soglasno sprejela odločitev, da poda pozitivno mne-
nje k imenovanju dosedanje ravnateljice dr. Silvestre Klemen-
čič z obrazložitvijo, da je v času dosedanjega vodenja zavoda 
uspešno sodelovala s starši, lokalno skupnostjo in zaposlenimi. 
Dr. Silvestra Klemenčič po dosedanjih izkušnjah, strokovnosti in 
viziji razvoja šole uživa nadaljnje zaupanje za vodenje zavoda in 
je primerna za opravljanje te funkcije.
Zaradi nujnosti zadeve je bila 28. novembra 2019 sklicana prva 
dopisna seja v tem mandatu OS Občine Žetale. Zaradi prijave na 
javni poziv za izbor operacij LAS Haloze-EKSRP-oktober 2019 
je OS moral obravnavati Dokument identifi kacije investicijske-
ga projekta (DIIP) za projekt Revitalizacija Pušnikove domačije. 
Naveden dokument je Občinski svet na tej seji soglasno potrdil.

Občinska uprava

MODERNIZACIJA OBČINSKIH CEST OBČINE ŽETALE V 
LETU 2019
Kot smo že poročali v prejšnji številki Žetalskih novic, je bil za-
ključen projekt Modernizacije občinskih cest Občine Žetale v letu 
2019. Na novo so bili asfaltirani štirje odseki cest v skupni dolžini 
1895 m. Zadovoljni občani in uporabniki cest so oktobra v okviru 

uspeh pa je odvisen od vseh nas in ne samo od posameznika. 
Upam, da bomo tudi v bodoče v boju za boljše pogoje za 
življenje nas vseh čim bolj enotni. Morda so koraki naprej v 
tem trenutku in bodo tudi v bodoče malo krajši, kot so bili še 
pred nekaj leti, vendar gremo zanesljivo naprej.
Bodimo torej ponosni na doseženo in z optimizmom glejmo 
v prihodnost.
Čestitam letošnjim občinskim nagrajencem in se jim zahva-
ljujem za njihov prispevek k razvoju skupnosti.
Čestitam letošnjim diplomantom z željo, da se jim vložen 

trud, sredstva staršev, države in občine čim prej povrnejo v 
obliki stalne službe, kjer bodo lahko koristno uporabili prido-
bljeno znanje.
Čestitam vsem občankam in občanom ob 20. občinskem pra-
zniku in želim prijetno praznovanje.

Hvala za pozornost.

Govor g. župana Antona Butalna ob občinskem prazniku, 19. 10. 2019.
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dogajanj ob 20. občinskem prazniku organizirali otvoritve treh 
odsekov, in sicer: Žetale-Bedenik, Odcep Ložine in Stopnica-Šim-
perk. Pripravili so kulturni program in pogostitev za vse prisotne. 

Občinska uprava

20. OBČINSKI PRAZNIK in 29. KOSTANJEV PIKNIK

Občina Žetale je letos praznovala 20. občinski praznik in 29. 
kostanjev piknik. V okviru tega dogodka so v občini Žetale 
septembra in oktobra potekale razne prireditve v organizaciji 
različnih društev. Vrhunec prireditev je bil v soboto, 19. oktobra 
2019, s pričetkom slavnostne seje v sejni sobi občinske stavbe 
ob 15.30 uri, kjer je program popestril moški pevski zbor KD Že-
tale. Slavnostni govornik, župan Anton Butolen, je spregovoril o 
pomembnih aktivnostih Občine Žetale v letu 2019.
Sledila je osrednja proslava, ki je potekala v večnamenski dvora-
ni. Kulturni program je pripravila OŠ Žetale; tokrat so nastopali 
otroci vrtca, ki so se predstavili z izvirno točko »Žetale in Že-
talanci nekoč«. S svojim petjem sta program popestrila Ženski 
in Moški pevski zbor KD Žetale. Slavnostni govornik je bil, tako 
kot se za takšno prireditev spodobi, župan Anton Butolen. Spre-
govoril je o izvedenih investicijah v letu 2019. Osrednja točka 
proslave je bila podelitev priznanj, in sicer Plakete Občine Žeta-
le, ki jo je tokrat prejela kmetija Nade in Ivana Bera za uspešno 
delo na področju zelenjadarstva in sadjarstva ter aktivno vklju-
čevanje v lokalno skupnost. Priznanje Občine Žetale so prejeli:
- OORK Žetale za 10 let delovanja na področju prostovoljstva in 
krvodajalstva
- Jožef Polajžer za 15 let aktivnega dela v Društvu upokojencev 
Žetale
- Stanko Krivec za aktivno delo na področju požarnega varstva 
in gasilstva
Kvartetu Dobrinček je bilo podeljeno župansko priznanje. 

Otvoritev ceste Odcep Ložine, ki so jo otvorili župan Anton 
Butolen, predsednik gradbenega odbora Ivan Bedenik in pred-
stavnik CCP Ferdo Borak.

Avtorica aranžmaja ob občinskem prazniku 2019 je ga. Metka 
Butolen, ki je umetnica pri izdelavi aranžmajev za različne pri-
ložnosti. V čast 20. letnici delovanje naše OBČINE ŽETALE je 
ustvarila umentino, ki jo predstavlja fotografi ja, na kateri pre-
beremo številko 20, za izdelavo je ga. Metka uporabila mnogo 
delovnih ur. Čestitamo!

Otvoritev ceste Žetale – Bedenik. Cesto so otvorili; župan An-
ton Butolen, predsednica gradbenega odbora Polona Lozinšek 
in najstarejši občan ob trasi Franc Krušič.

Otvoritev ceste Stopnica - Šimperk. Trak so prerezali župan 
Anton Butolen ter predsednik gradbenega odbora  na tej cesti 
Jože Širec in član Kodrič Štefan.

Dobitniki občinskih priznanj
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Predstavljene so bile tudi diplomantke in diplomanti, ki so v pre-
teklem obdobju uspešno zaključili študij. Vabilu so se odzvali vsi 
nagrajenci, in sicer:
1. Robert Železnik, ki je pridobil strokovni naziv magister druž-
boslovne informatike
2. Ingrid Fišer, ki je pridobila strokovni naziv magistrica inženirka 
prometa 
3. Jure Sakelšek, ki je pridobil strokovni naziv magister arhitek-
ture, 
4. Matej Stojnšek, ki je pridobil strokovni naziv diplomirani inže-
nir elektrotehnike (un)
5. Barbara Bukšek, ki je pridobila strokovni naziv diplomirana 
varstvoslovka (vs) 
6. Karmen Bedenik, ki je pridobila strokovni naziv diplomirana 
delovna terapevtka (vs)
7. Martina Krušič, ki je pridobila strokovni naziv diplomirana in-
ženirka kemijske tehnologije 
8. Simon Skledar, ki je pridobil strokovni naziv diplomirani inže-
nir strojništva (un) 
9. Lucija Butolen, ki je pridobila strokovni naziv magistrica bio-
tehnologije 
10. Špela Jus, ki je pridobila strokovni naziv magistra farmacije.
Vsem diplomantkam in diplomantom še enkrat čestitamo za us-
pešno zaključen študij.

Po zaključku proslave v večnamenski dvorani je sledila otvori-
tev razstave v OŠ Žetale, ki jo je pripravilo Društvo podeželskih 
žena iz Žetal. Predstavile so se s prečudovitimi ročnimi izdelki in 
slastnim pecivom. 
Prireditev se je nadaljevala v prireditvenem šotoru na igrišču OŠ 
Žetale, kjer se je ob 20. uri začel 29. kostanjev piknik z Ansam-
blom Aplavz. Organizator kostanjevega piknika je bilo podjetje 
Gastro d.o.o. iz Ptuja. 
Zaključek praznovanja je bil v nedeljo, 20. oktobra 2019, ko smo 
organizirali vsakoletno srečanje starejših občanov v večnamen-
ski dvorani, pred tem pa smo jih povabili k sveti maši v farni 
cerkvi sv. Mihaela. Po proslavi v organizaciji OŠ Žetale sta sledila 
pogostitev in druženje. 

Občinska uprava 

5. SLOVENSKI PODEŽELSKI PARLAMENT
5. slovenski podeželski parlament je 8. in 9. oktobra zasedal v 
slikovitih Halozah. Udeležilo se ga je več kot 360 priznanih stro-
kovnjakov, kmetov in podeželanov iz 14 držav Evropske unije, 
ki so razpravljali o izzivih kmetijstva in podeželja po letu 2020. 

Zaključke in priporočila za oblikovanje prihodnje nacionalne po-
litike razvoja podeželja bo Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano uporabilo pri pripravi strateških dokumentov. Zase-
danje je zaokrožila podelitev dveh nagrad: nagrade za najuspe-
šnejše podeželsko območje, ki jo je prejela Občina Brda, Občina 
Ljubno je prejela priznanje za izjemne dosežke, in nagrade za 
novega inovativnega pristopnika, ki jo je prejela družina Turinek, 
ekološka kmetija.
Zasedanja parlamenta se je udeležilo največje število udele-
žencev doslej, v dvodnevni razpravi pa so jih nagovorili visoki 
domači in evropski gostje ter strokovnjaki, med njimi tudi mini-
strica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, dr. Aleksandra Pi-
vec, predsednik državnega zbora, mag. Dejan Židan, generalna 
direktorica Direktorata za kmetijstvo, dr. Darja Majkovič, Silvia 
Michelini z Generalnega direktorata Evropske komisije za kme-
tijstvo ter sopredsednik Evropskega podeželskega parlamenta 
in član Društva za razvoj slovenskega podeželja, Goran Šoster.
Prvi dan dopoldne so potekale delavnice, na katerih so udele-
ženci razpravljali o ključnih sklopih prihodnje skupne kmetijske 
politike. Delavnice so potekale razpršeno po vseh občinah Ha-
loz, kar je parlament prvič zelo povezalo z lokalnimi skupnostmi, 
udeleženci pa so si ogledali tudi njihove primere dobrih praks. 
Tudi občina Žetale je gostila udeležence parlamenta, in sicer z 
dvema delavnicama: »Biotska raznolikost«, ki je potekala v OŠ 
Žetale, ter »Mladi in novi kmetje«, ki je potekala najprej v večna-
menski dvorani v Žetalah in kasneje na kmetiji Gregorja Kolarja. 
Zaključke vseh delavnic so poročevalci predstavili na skupnem 
srečanju drugi dan parlamenta v Majšperku.

PROJEKT REVITALIZACIJE PUŠNIKOVE DOMAČIJE
29. novembra 2019 smo oddali prijavo na Javni poziv za izbor 
operacij LAS Haloze-EKSRP-oktober 2019.
Občina Žetale bo s tem projektom dokončno uredila v letu 2015 
obnovljeno Pušnikovo domačijo, ki jo sestavljajo tipična haloš-
ka poslopja s hišo, kletjo in gospodarskim poslopjem. Poslopja, 
postavljena v ravni vrsti na ozki polici hribovitega naselja, so 
grajena iz materiala, pridobljenega iz bližnje okolice. Uporabljeni 
so kamen, lapor in les, za kritino streh pa slama. Nekoč domačija 
malega kmeta je v celoti ohranjena, kar je dragoceno, saj gre za 
eno redkih v celoti ohranjenih stavb tradicionalnega kmečkega 
stavbarstva iz 19. stoletja. 
Domačijo že sedaj obiskujejo številni pohodniki, saj je na poti 
Krožne tematske poti po poteh kulturne dediščine v občini 
Žetale. Obiskovalcem želimo poleg ogleda domačije ponuditi 
nekaj več, zato načrtujemo ureditev podov v prostorih hiše ter 
tlakovanje prostorov s kamnom v skednju in hlevu. Istočasno 

Diplomanti

5. podeželski parlament, delavnica v OŠ Žetale, z  naslovom 
Biotska raznovrstnost
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Policisti v sodelovanju z zdravniki tudi 
letos opozarjamo na posledice nepremi-
šljene rabe pirotehnike, ki lahko za vedno 
zaznamuje življenje posameznika. Naj se 
raje iskri od veselja, ne od petard. Nepra-
vilna raba pirotehnike povzroči telesne 
poškodbe, kot so opekline in raztrganine 
rok. Pokanje moti tudi živali in onesnažuje 
okolje. Po veljavni zakonodaji je prodaja 
pirotehničnih izdelkov prve kategorije, ka-
terih glavni učinek je pok, dovoljena med 
19. in 31. decembrom, njihova uporaba 
pa je dovoljena med 26. decembrom in 
1. januarjem. Prodaja, posest in uporaba 
izdelkov druge in tretje kategorije, katerih 
glavni učinek je pok, to so petarde različ-
nih oblik in moči, pa ostaja prepovedana. 

Globe za kršitve tega zakona se gibljejo 
med 400 in 1200 evri. 
Vrste pirotehničnih sredstev in (ne)
dovoljena uporaba
V prvo kategorijo sodijo ognjemetni izdel-
ki, katerih uporaba je dovoljena v strnjenih 
naseljih in povzročajo zelo majhno nevar-
nost. To so recimo tortne fontane, čudež-
ne svečke, pasje bombice in pokajoče kro-
glice. Iz druge kategorije pa so dovoljene 
razne rakete in fontane. Pirotehnične iz-
delke prve in druge kategorije lahko upo-
rabljajo mladoletniki, stari od 14 oziroma 
od 16 let, če so pod nadzorstvom staršev 
ali skrbnikov. Uporaba fontan in baterij je 
dovoljena le osebam, starejšim od 18 let.
Akcija: Bodi zvezda – ne meči petard
Na policiji smo tudi letos pripravili pre-
ventivno akcijo Bodi zvezda – ne meči 

petard, s katero predvsem osnovnošolce 
in srednješolce opozarjamo, da »petar-
de niso igrača, saj lahko povzročijo hude 
poškodbe, katerih posledice lahko nosijo 
celo življenje«. 

Previdnost pri nakupu
Vse, ki kupujejo in uporabljajo pirotehnič-
ne izdelke, pozivamo, naj te kupujejo pri 
pooblaščenih trgovcih in jih uporabljajo 
skladno z navodili proizvajalca. Pri tem naj 
bodo pozorni na oznako CE. Prav tako pa 
pri uporabi pirotehničnih izdelkov ni pros-
tora za alkohol, droge, nepremišljenost in 
objestnost.

Pok traja nekaj trenutkov – poškodbe 
ostanejo vse življenje.
Neprevidna uporaba pirotehničnih izdel-

Naj zabave ne skali nesreča
PREVIDNO PRI UPORABI PIROTEHNIČNIH SREDSTEV

Damjan Bračič
vodja policijskega okoliša

bi prostore hiše opremili z opremo, ki bi omogočala nastanitev 
4-5 članske družine. Nekaj izvirne opreme je ohranjene, hiša ima 
tudi krušno peč iz leta 1871. V prostorih gospodarskega poslopja 
(hleva in skednja) bi uredili skupna ležišča ter namestili kabino 

za prhanje in umivalnik. Ker domačijo obdajajo izredno strma 
pobočja, bi uredili odvodnjavanje zalednih voda s kamnito mul-
do, da preprečimo propadanje objektov.
Temeljno izhodišče obnove je ohraniti domačijo takšno, kot se 
je ohranila do današnjih dni. Domačija bo ohranila zunanjo po-
dobo, objekti (skedenj, manjša klet, preša, svinjak) bodo ohranili 
današnjo podobo in bodo ostali opremljeni, kot so bili nekoč. 
Dodatna ponudba bo popestrila dogajanje za obiskovalce in tu-
riste, ki si sedaj domačijo lahko samo ogledajo. Sedaj bodo imeli 
možnost tam prenočiti ali se nastaniti za več dni.
Največji dosežek projekta pa bo vsekakor ohranjanje naravne 
in kulturne dediščine za naše zanamce ter zagotovitev vsebine, 
ki bo omogočila, da se bo domačija ohranila tudi v prihodnje. Z 
ureditvijo odvodnjavana vod, ki se stekajo s strmega pobočja, 
bo preprečeno propadanje objektov zaradi vlage. 

Občinska uprava
Osrednji prostor v hiši Pušnikove domačije.
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kov lahko povzroči telesne poškodbe, kot so opekline, raztrga-
nine rok, poškodbe obraza in oči. Med poškodovanimi je sicer 
še vedno največ najstnikov, sledijo otroci do desetega leta, šele 
potem starejši.
Če je izdelek prepovedan, je prepovedan z razlogom, opozarja-
mo policisti. Kako hude so lahko posledice uporabe izdelkov, ki 
so bili predelani ali kupljeni na črnem trgu, nas opomni dogodek, 
ko je decembra 2016 mladoletni fant zaradi eksplozije petarde, 
kupljene pri preprodajalcu na »črno«, ostal brez obeh rok.

Pokanje je nevarno in škodljivo tudi za živali
Glasni poki ne vznemirjajo le ljudi, zelo stresni in naporni so 
tudi oz. predvsem za živali. V Društvu za zaščito živali s pro-
jektom Prazniki brez pokanja spodbujajo ljudi, da si novoletni 
čas popestrijo kako drugače ter denar za pirotehniko porabijo 
koristneje. Kljub znanim škodljivim posledicam za živali, ljudi in 
okoljevarstvenim opozorilom se decembra še vedno srečujemo 
z uporabo petard in drugih pirotehničnih sredstev. Vemo, da psi 
slišijo nekajkrat boljše od nas, občutljivi so tako za jakost kot fre-
kvenco zvoka. Že človek se običajno ustraši poka petard, čeprav 
ga pričakuje oziroma ve, kaj se dogaja. Še huje je pri psih, ki jim 
je to popolnoma neznan in nerazumljiv pojav. »Psi strah kaže-
jo na različne načine. Večina z nemirom, sopenjem, cviljenjem, 
lahko se tresejo, nekateri poiščejo varno zatočišče. Običajno si 
izberejo neki oddaljen, temnejši kotiček v stanovanju, ki je naj-
bolje izoliran, na primer kopalnico. Lahko tudi zavračajo hrano, 
sprehode, potrebo opravljajo v stanovanju, česar sicer ne počne-
jo,«. Psi so ob pokanju petard konstantno v stresu, ves čas imajo 
povišano raven adrenalina in kortizola, pohitreno dihajo in imajo 
pospešen utrip. »Tovrsten stres lahko vodi do številnih psihoge-
nih bolezenskih znakov (bruhanje, driska, intenzivno slinjenje…). 
Dolgotrajen stres na organizem pa deluje izjemno imunosupre-
sivno, kar lahko vodi do resnih obolenj.

Previdno na sprehodu
V prednovoletnem času dodatna pozornost med sprehodom 
vsekakor ne bo odveč, tudi če se naš kosmatinec pokanja na-

čeloma ne boji. Pes naj bo na povodcu, pred vsakim sprehodom 
preverimo, da ima naš ljubljenec pravilno nameščeno ovratnico 
oziroma oprsnico. Pri zelo plahih psih se svetuje, da jim namesti-
mo tako ovratnico kot oprsnico in jih na sprehodu vodimo na 
dveh povodcih, saj se tako zmanjša možnost, da bi nam pes ušel. 
Povodec držimo trdno v rokah. Če se le da, se sprehajamo pod-
nevi oziroma izbiramo mesta, kjer je manjša verjetnost pokov 
petard. Za številne živali so praznični dnevi polni stresa, strahu 
in nervoze, saj se pokov zelo bojijo. Pogosto se zgodi, da pes na 
sprehodu pobegne, tak sprehod pa se lahko konča tragično.

Prioriteta je večje osveščanje
Po mnenju policije so prioriteta preventivni ukrepi, kot jih poli-
cisti že vrsto let izvajamo, predvsem z osveščanjem ljudi pri upo-
rabi pirotehničnih izdelkov (v šolah, prek medijev in zdravstvenih 
ustanov). Le še večje osveščanje ljudi ob sočasnem nadzoru nad 
prometom in uporabo pirotehničnih izdelkov lahko dolgoročno 
prispeva k zmanjšanju zlorabe pirotehničnih izdelkov.  Da de-
cembrskih praznovanj ne bi skalili neljubi dogodki, bodimo pri 
uporabi eksplozivnih sredstev previdni in skrbni.
Srečne in zadovoljne, uspehov polne  ter predvsem varne prazni-
ke vam želi kolektiv Policijske postaje Podlehnik

Viri:
www.policija.si
sl.wikipedia.org
www.dnevnik.si

»DRUŠTVO UPOKOJENCEV ŽETALE 
URESNIČILO PLAN DELA ZA LETO 2019«

Zaključna seja organov Društva 
upokojencev Žetale
V petek, 29. novembra 2019, je bila v Večna-
menski dvorani Žetale zaključna seja orga-
nov Društva upokojencev Žetale v letu 2019. 
Na seji so bili prisotni člani upravnega od-
bora, nadzornega odbora in častnega raz-
sodišča. Pregled dela društva je podal pred-
sednik Filip Režek, ki je poudaril, da je bilo 
Društvo upokojencev Žetale v iztekajočem 
letu 2019 zelo aktivno. Predsednik društva 
je posebej izpostavil uspešno zaključen pro-
jekt, ki se nanaša na medgeneracijsko sode-
lovanje in ima pomemben naslov »MI SMO 

ZA«. Gre za evropski projekt v okviru LAS 
Haloze, ki ga je Društvo upokojencev Žetale 
realiziralo skupaj z Osnovno šolo Žetale kot 
nosilcem projekta in partnerji, Prostovolj-
nim gasilskim društvom Žetale in Športnim 
društvom Žetale. Tako smo v Žetalah boga-
tejši za naslednje športne objekte: balinišče, 
ki ga upravlja Društvo upokojencev Žetale, 
napravo za skok v daljino, ki je v domeni 
Osnovne šole Žetale, kegljanje na vrvici, ki 
ga je zgradilo Športno društvo Žetale, in 
disk golf, s katerim upravlja Športno dru-
štvo Žetale. Otvoritev navedenih objektov 
je bila 9. maja 2019 na igrišču za OŠ Žetale. 

Društvo upokojencev je v letu 2019 izvedlo 
dva izleta. Izlet v juniju je bil namenjen ogle-
du mesta Bjelovar na Hrvaškem, drugi izlet, 
za katerega je bilo neverjetno zanimanje, pa 
se je zgodil v septembru, in sicer v Mirno 
Peč na Dolenjskem, kjer smo si ogledali mu-
zej, posvečen Lojzetu Slaku in Tonetu Pav-
čku. V Društvu upokojencev Žetale se za-
vedamo, kako dragocena so naša srečanja, 
ki predstavljajo druženje, kot so pustovanje 
in martinovanje, čeprav slednje letos ni bilo 
obiskano tako, kot bi si želeli. Sredi poletja 
je lepo uspel piknik članic in članov DU Že-
tale na lokaciji obrata restavracije Gastro v 
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Kočicah. Morda bi v prihodnosti lahko or-
ganizirali prednovoletno srečanje, če bo za 
to obstajala volja in interes za organizacijo 
takšnega srečanja. Tajnik Jože Krivec je v 
svoji razpravi najprej navedel nekaj statistič-
nih podatkov o Društvu upokojencev Žeta-
le. DU Žetale trenutno šteje 105 članov – 60 
žensk in 45 moških. Društvo je imelo v letu 
2019 šest sej upravnega odbora, na katerih 
smo razpravljali o uresničevanju programa 
dela in drugih tekočih zadevah društva. Po-
sebej je tajnik društva izpostavil potrebo, 
da se v društvo vključijo novi člani. Pogoj za 
vključitev v DU Žetale je izpolnjena in pod-
pisana pristopna izjava ter plačana članari-
na. Tajnik je spomnil, da je športna rekreacija 
pomemben člen delovanja društva. Namen 
rekreacije ni v tekmovalnosti in doseganju 
športnih rezultatov, ampak v druženju.
Ob zaključku uradnega dela seje organov 
DU Žetale se je predsednik Filip Režek zah-
valil vsem članom DU Žetale za prizadevno 
delo v letu 2019 z željo, da bi se takšno so-
delovanje nadaljevalo v letu 2020.

Prvenstvo v balinanju prvič v občini 
Žetale
V nedeljo, 6. oktobra 2019, je bilo v organi-
zaciji Društva upokojencev Žetale izvedeno 
prvo prvenstvo v balinanju v občini Žetale. 
Prvenstvo je bilo izvedeno na novem bali-

nišču na travnatem igrišču pri Osnovni šoli 
Žetale. Sodelovalo je 6 ekip. Po nekajurni 
napeti športni borbi so bili doseženi nasled-
nji rezultati:
1. mesto: DU Žetale – ženske v postavi: Cvet-
ka Režek, Angela Kopše, Martina Železnik
2. mesto: DU Žetale – moški v postavi: Jože 
Krivec, Boris Jazbec, Jože Kopše (Milko 
Vek)
3. mesto: Zalopata v postava: Igor Iljaž, Al-
bina Železnik, Majda Krivec 
V zimskem času bo balinišče v Žetalah 
samevalo, kar pa ne pomeni, da ne bomo 
mogli balinati. Balinarsko športno društvo 
Crystal Rogaška Slatina s predsednikom Jo-
žetom Verkom na čelu nam enkrat na teden 
omogoča balinanje v njihovi dvorani Balin-
ček. Vse, ki se želite poskusiti v tem športu, 
ki je primeren za vse generacije, vabim, da 
se vključite v skupino balinarjev. Kontakt: 
Jože Krivec, 031 485-624.

Kožuhanje na kmetiji Jus v Dobrini
Včasih je bilo kožuhanje – ličkanje dogodek, 
ki se je v jesenskem času enkrat ali večkrat 
zgodil na vsaki kmetiji. Danes, ko so prevla-
dali stroji, ki nadomeščajo človeka pri števil-
nih kmečkih opravilih, je šel ta delovno-dru-
žabni dogodek v pozabo. Med tistimi, ki sta 
kožuhanje obudila že drugo leto zapored, 
sta Stanko Jus in Rozika Žavski iz Dobri-

ne. Najprej je bilo treba koruzo potrgati in 
pripeljati na kmetijo, na kateri se je v ok-
tobrskih večernih urah odvilo kožuhanje, 
katerega se je udeležilo 18 članic in članov 
DU Žetale. Vsak izmed prisotnih je na to že 
skoraj pozabljeno kmečko opravilo prinesel 
kanček dobre volje, tako da je bilo vzdušje 
na kožuhanju sproščeno in zabavno. Veliko 
je bilo smeha pri razdiranju šal, ki jih je po-
vezovala lepa domača pesem. Na plano so 
prihajali spomini na čas, ko je bilo kožuhanje 
običajno kmečko opravilo pri vsaki hiši. Na 
teh kožuhanjih se je spletlo veliko ljubezen-
skih vezi, ki so marsikdaj prerastle v zakon-
sko skupnost. Delovni del kožuhanja se je 
hitro končal in že je sledil likof, na katerem 
ni manjkalo hrane in pijače.
V imenu vseh prisotnih na kožuhanju, ki bi 
ga bilo naslednje leto vredno ponoviti, se 
zahvaljujemo gostiteljema, Stankotu Jusu 
in Roziki Žavski, za izkazano gostoljubje in 
prijeten jesenski večer. 

Martinovanje DU Žetale 2019
Društvo upokojencev Žetale je v soboto, 
9. novembra 2019, organiziralo tradicional-
no prireditev »martinovanje«, s katero je 
počastilo vinskega zavetnika sv. Martina. 
Martinovanja se je udeležilo 33 članic in 
članov DU Žetale. Kljub temu, da je bilo na 
martinovanju prisotnih manj udeležencev 

Prejemniki pokalov na 1. prvenstvu v balinaju v občini Žetale 6.10.2019 
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kot običajno na tovrstnih prireditvah, je bilo 
vzdušje prijetno in sproščeno. Na začetku 
prireditve je vse prisotne pozdravil predse-
dnik DU Žetale, g. Filip Režek, in izrazil željo, 
da se prijeten sobotni popoldan prevesi v 
čaroben martinov večer. Za pogostitev na 
martinovanju, ki je vsebovala martinove 
jedi, je poskrbela Restavracija Gastro iz Ptu-
ja. Prireditev je popestril naš stalni sodela-
vec harmonikar, Jože Korez iz Rogaške Sla-

tine. Ko smo se v poznih večernih urah po 
prijetnem druženju poslovili, smo si obljubi-
li, da se v še večjem številu zberemo konec 
februarja 2020 na pustovanju. 

Od nas so se poslovili
V letu 2019 sta vrste Društva upokojencev 
Žetale zapustila:
† Stanko Jazbec (1929-2019) iz Žetal 14. 
Stanko je bil ustanovni član DU Žetale. Vrsto 

let se je udeleževal izletov, družabnih sre-
čanj in ostalih aktivnosti DU Žetale.
† Viktor Jus; (1950-2019) iz Žetal 74. Viktor 
je bil član DU Žetale dobrega pol leta. Nje-
gova želja je bila, da v društvu najde zapol-
nitev svojega vsakdanjika. 
Pokojna člana našega društva bomo ohra-
nili v najlepšem spominu.

Kožuhanje na kmetiji Jus v Dobrini, oktober 2019

Likov po kožuhanju na kmetiji Jus v Dobrini, oktober 2019

Čestitka 
ob Božiču in 
Novem letu

Društvo upokojencev Žetale 

želi svojim članom in vsem 

občanom Občine Žetale 

vesele in blagoslovljene 

božične praznike ter srečno, 

zdravo in zadovoljno 

novo leto 2020.
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JESENSKE AKTIVNOSTI STROJNEGA KROŽKA 
ŽETALANEC

Leto 2019 se počasi zaključuje in v Strojnem 
krožku Žetalanec z zadovoljstvom ugotavlja-
mo, da smo do začetka decembra izpolnili vse 
aktivnosti, zadane v letnem planu. Od zadnje 
številke Žetalskih novic, ko smo vam predsta-
vili naše poletne dogodke, smo izvedli več re-
dnih sestankov UO, NO in DK, se udeleževali 
raznih predavanj in:
• v okviru prireditev ob občinskem prazniku 
občine Žetale 4. oktobra organizirali 16. goz-
darsko tekmovanje za Žetalsko grčo in grčico, 
• v soboto, 5. oktobra, na našem poligon 
»Hojka« gostili gozdarje iz Bavarske, 
• se v petek, 18. oktobra, na povabilo IZHE 
(Interesne zveze haloških občin) in KGZS Ptuj 
v Žetalah udeležili okrogle mize »Kmetovanje 
in turizem v Halozah«, na kateri je sodelovala 
ekipa Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano pod vodstvom ministrice za kmetij-
stvo, dr. Aleksandre Pivec,
• v ponedeljek, 28. oktobra, izvedli prikaz 
košnje zaraščenih površina na Kočicah pri 
Gastroju, 
• v sredo, 27. novembra, pričeli z zimsko re-
kreacijo za člane SK v telovadnici OŠ Žetale in 
• se v soboto, 8. decembra, odpravili na stro-
kovno ekskurzijo v predbožični Christkindl in 
Stayer.
Gozdarsko tekmovanje za »ŽETALSKO 
GRČO« je bilo že 16. po vrsti na poligonu 
»Hojka«. Kot ste opazili, smo naš poligon pre-
imenovali iz »Jomče« v »Hojka«. Na poligonu 
namreč že raste manjši leseni objekt, ki bo 
služil kot skladišče opreme za gozdarsko tek-
movanje in ob tem se je porodila tudi ideja o 
novem imenu za poligon. Torej: letošnje goz-
darsko tekmovanje na poligonu »HOJKA« se 
je odvilo v petek, 4. oktobra, udeležilo se ga 

je 9 tekmovalcev. Tudi tokrat so gozdarji Za-
voda za gozdove, KE Haloze, kot sodniki pos-
krbeli, da je bilo tekmovanje speljano na viso-
kem strokovnem nivoju. Člani SK so pred in 
med tekmovanjem skrbeli, da so bili poligon 
in les kvalitetno pripravljeni. Med tekmovalci 
je bil letos najboljši Izidor Štajnberger s 1321 
točkami pred drugo uvrščenim Slavkom Šir-
cem, ki je dosegel 1299 točk, in tretje uvršče-
nim Mitjem Šircem s 1240 točkami. Izidorju je 
doma prvič uspelo osvojiti naslov za Žetalsko 
grčo. Iskrene čestitke. Seveda po koncu tek-
movanja ni manjkalo druženje tekmovalcev, 
sodnikov, članov SK in obiskovalcev ob oku-
sni hrani iz Gastroja in dobri kapljici iz kleti 
Vinogradništva Plajnšek. 
Že naslednji dan se je naše delo na poligonu 
Hojka nadaljevalo s sprejemom skupine goz-
darjev iz Bavarske. Pod mentorstvom goz-
darjev SiDG d.o.o. in Zavoda za gozdove so 
si ogledali prikaz gozdarskega tekmovanja. 
Predsednica in vodja SK sva gostom iz Bavar-
ske predstavila delo SK Žetalanec s poudar-
kom na organizaciji gozdarskih tekmovanj. 
Gostje so bili navdušeni nad lepotami Haloz 
in nad strokovnim pristopom pri izvedbi goz-
darskih tekmovanj. Ker je v naših krajih to 
ravno čas pečenih kostanjev in mošta, smo s 
temi dobrotami razveselili naše goste, manj-
kala ni niti ocvirkovka. 
Konec oktobra smo v Kočicah pripravili 
predstavitev delovanja strojev za čiščenje 
zaraslih površin. Letošnji prikaz je bil s stro-
ji različnih proizvajalcev, kot so BCS, MUTA, 
RAPID, Husqvarna, Stihl in Jonsered. V uri 
in pol, kolikor je trajal prikaz, je članom SK 
in drugim sodelujočim uspelo počistiti dob-
ra dva hektarja površin, ki so zarasla s tra-

vo, trnjem in grmičevjem. Vsi obiskovalci so 
lahko na lastne oči videli in se prepričali o 
kvaliteti in možnostih delovanja posameznih 
strojev v ekstremnih pogojih. Hvala vsem, ki 
ste prikazali delovanje kmetijskih strojev, kot 
tudi tistim, ki ste si dogajanje ogledali. Poseb-
na zahvala tudi Marjanu Skoku iz Gastroja, ki 
je vse prisotne pogostil z dobro večerjo. Po 
napornem celoletnem garanju je v zimskem 
času čas za počitek. Nekaterim pa se prileže 
še sprostitev. Odvečno energijo bodo člani 
sproščali v okviru zimske rekreacije v telo-
vadnici OŠ Žetale, spet drugi se že veselijo 
plesa in druženja na tradicionalnem zaključku 
društva. Letos bomo zaplesali in se veselili v 
soboto, 28. decembra, v Večnamenski dvora-
ni Žetale, kjer bo za zabavo poskrbel ansam-
bel GAS. Člane SK in prijatelje vabimo, da se 
nam pridružite in se poveselite.
Ob koncu uspešno zaključenega leta Vam 
želimo miren božič in vse dobro v novem letu 
2019.

Petra Plajnšek, 
predsednica SK Žetalanec

»Vonj po domu. 
Bližina ljubljenih. 
Povezanost in ljubezen. 
To je vse kar šteje!«

Strojni krožek



15Žetalske   novice

IZLET PO GORNJI AVSTRIJI

Leto se bliža h koncu, vstopili smo v 
adventni  čas, delo na kmetijah se malo 
umirja, zato smo si vzeli en dan oddiha in 
obiskali eno oz. dve mesteci v Avstriji, ki 
v decembru zaživita v vsej lepoti predbo-
žičnega časa.  
Po  nekajurni vožnji s postanki smo se 
najprej ustavili v vasici Christkindl, ki prav 
v adventnem času dobi skrivnostno po-
dobo tega časa. V župnišču smo si ogle-
dali največje jaslice, ki se raztezajo čez 
vso veliko sobo v nadstropju in tudi nekaj 
jaslic iz različnih materialov in postavitev. 
V pritličju so zagnali mehanske jaslice, vse 
fi gure izrezljane iz lipovega lesa,  obleče-
ne v naravne materiale. Včasih je bil po-
gon ročni, zdaj jih poganja elektrika preko 
zobnikov in verig od koles (biciklov) in 
prav zanimivo je videti okrog 300 fi gur v 
gibanju. 
Sledil je še ogled cerkvice, ki stoji na mes-
tu, kjer je kraj Christkindl dobil ime po 
drobni fi gurici Jezuščka , skritega v trhli 
smreki, ki v prevodu pomeni božji otrok.
Za konec smo obiskali božičkovo pošto in 
kdor je hotel, je odposlal voščilnico z ori-
ginalnim božičkovim žigom.
V drugem delu izleta smo se sprehodili po 
mestecu Steyr, ki je znano tudi po proi-
zvodnji traktorjev z istim imenom. Mi nis-
mo obiskali tovarne, smo pa izvedeli, da 
so tukaj najprej izdelovali puške, šele kas-
neje pa vse ostalo. Na sprehodu po mestu 
smo naleteli na predstavitve kovačev, ki 
so veselo razbijali po razbeljenem železu. 
Sam sprehod po mestu je bil zanimiv in 

zelo predbožično obarvan z okrasjem in 
lučkami. Vodnik Drago nam je podrobno 
predstavil vse največje znamenitosti mes-
ta, da pa ne bi gledali samo stavb, smo se 
podali na most reke Enns, kjer se lepo vidi 
sotočje te in reke Steyr, ki skupaj tečeta 
še nekaj kilometrov in naposled končata 
v reki Donavi. Pred koncem sprehoda smo 
se podali še v muzej božičnih okraskov, 
v katerem je razstavljenih več kot deset 
tisoč primerkov. V tem muzeju imajo na-
mesto božička božičko, s katero se obi-
skovalci radi fotografi rajo in tudi nekaj 
naših izletnikov je izkoristilo to priložnost. 
Ker pa taki sprehodi človeka precej izčr-
pajo, smo kljub temu, da nam je Marjan že 
dvakrat postregel hrano iz avtobusnega 
prtljažnika, komaj čakali, da se okrepča-
mo s tradicionalnim dunajskim šniclom. 
Po poznem kosilu smo si privoščili še in-
dividualni sprehod med stojnicami, tudi 
s kakšnim nakupom spominčkov. Vsi pa 
smo se strinjali, da je treba Avstrijce pova-
biti v Haloze, da jih naučimo, kakšen okus 
in vonj mora imeti »kuhanček«, najverje-
tneje pa bodo pri nas morali kupiti tudi 
surovino za to priljubljeno pijačo.
Kot vedno na naših popotovanjih čas pre-
hitro mine. V Steyerju se je stemnilo, še 
pogled na svetlobno okrasitev in avtobus 
že čaka za vožnjo proti Sloveniji.
Za to leto smo v krožku s spoznavanjem 
drugih krajev, navad in kulinarike zaklju-
čili, hkrati pa že kujemo nove načrte za 
prihodnje leto, zato vabljeni tudi tisti, ki 
se težko ločite od varnega domačega za-

pečka, da se nam pridružite, preverite, kje 
in kako živijo v drugih krajih, in verjemite, 
vaše obzorje se bo zelo razširilo.  Vsem, 
ki  radi potujete, pa to počnite varno in z 
veseljem tudi v  letu 2020. 

Vodja SK Žetalanec
Izidor Š.
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Otoška država z lego približno 1500 km jugo-
vzhodno od Avstralije je marsikomu poznana 
po kivijih, praproti in obrazno tetoviranih Ma-
orih. Osamljena otoka sredi Tihega oceana sta 
bila tisočletja izolirana od ljudi in ostalih se-
salcev. Šele v 13. stoletju so na severni otok s 
kanuji pripluli Polinezijci iz tropske Tonge, Fid-
žija in Samoe. Na otoku so ostali, verjetno tudi 
zato, ker niso poznali poti nazaj. Ti domorodci 
so danes znani pod imenom Maori. Pred tem je 
bila Nova Zelandija prekrita z gozdom in polna 
najrazličnejših drevesnih praproti ter ptic. Med 
bolj prepoznavne zagotovo sodita Moa, izumr-
la neleteča ptica, ki je v višino lahko merila do 
3,6 m in pa seveda še dandanes živeči neleteči 
ptič kivi, ki je postal simbol Novozelandcev. Ime 
Kivi se v pogovoru sliši vsakodnevno, saj lahko 
gre za sadež, ptico ali pa prebivalca potomca 
evropskih priseljencev. Ti so na območje prvič 
pripluli v 18. stoletju, ko je na obalo kot prvi 
stopil angleški pomorščak James Cook. Stiki s 
prvotnimi prebivalci so bili manj uničujoči kot 
na primer za ameriške indijance ali avstralske 
aboridžine, vendar pa so zaradi nezavednih 
tveganj uničili precejšnji del narave in povzroči-
li vnos mnogih neavtohtonih organizmov, ki pa 
so izpodrinili avtohtono favno in fl oro.
Dandanes je Nova Zelandija pacifi ška urejena 
država s svobodomiselnimi miroljubnimi in od-
prtimi ljudmi, ki sprejemajo tudi večje število 
vseh vrst priseljencev in popotnikov. Medso-
sedskih sporov ne poznajo, saj se na eni strani 
razprostira širni Tihi ocean, na drugi pa z neurji 
oblegano divje Tasmansko morje. Ta osamelost 
ljudi osvobaja zunanjepolitičnih problemov, 
edina globalna tematika, ki jih resnično zadeva, 
je okoljska, saj spremembe v klimi hitro opazi-
jo. Vse ostalo je zanje nepomembno. Zaveda-
nje, da se nahajajo na unikatnem območju, ki 
je bilo skozi dolga tisočletja izolirano, je danes 
povsem jasno in temu primerna je tudi skrb in 
podroben pregled vseh potnikov in tovora ob 
vstopu v državo.
Zaradi izoliranosti in obenem odprtosti sva se v 
deželi dolgega belega oblaka, kot so državo po-
imenovali Maori, odločila preživeti kar celo leto 
dni. Pred prihodom sva imela le malo načrtov 
kaj, kako in kam, ampak so se ti razvijali sproti. 
Na začetku aprila ob odhodu je med domačimi 
hribi že pošteno dišalo po pomladi, na tej strani 
poloble pa smo bili deležni vonja jeseni, s kupi 
odpadlega listja. Sredi aprila dozorijo tudi kivi-
ji, zato sva se odločila, da 3 tedne preživiva v 

svetovni kivi prestolnici Te Puke, kjer sva obi-
rala tukaj bolj znane zlato-rumene kivije. Ti so 
bolj intenzivnega okusa, brez kosmate lupine 
in obenem dosegajo višjo tržno vrednost. Po-
dobno kot pri vinogradništvu celoletno delo in 
negovanje nasadov prinese odlično letino. Na-
ključju je prepuščen le majhen delček, odvisen 
od vremenskega vpliva. Samo obiranje opravi 
na tisoče pridnih rok iz celega sveta. Tovrstno 
delo lahko opravlja vsak obiskovalec, saj v tej 
panogi delovna viza ni potrebna. Na nek način 
vse skupaj spominja na veselo trgatev, le da ob 
robu nasada ne čakata hladen špricar, potica 
in harmonika. Vsekakor je pridelava kivijev go-
spodarsko pomembna, za njeno rast in promo-
cijo pa dobro skrbijo v celoti. Zelo intenzivno in 
izvozno naravnane pa so tudi ostale kmetijske 
in prehrambene panoge. Ena izmed pomemb-
nejših je govedoreja, ki je v zadnjem desetletju 
zaradi dobičkonosnosti presegla ovčerejo. 
Julija in avgusta to “poletje” ni bilo nič kaj toplo. 
Preživela sva ga delovno na farmi ob vznožju 
južnih Alp, kot se imenuje gorska veriga juž-
nega otoka Nove Zelandije. Pobližje sva spo-
znala delo na mlečni farmi podjetja Fonterra z 
2100-glavo kravjo množico in 80 boksov veli-
kim krožnim molziščem. Kmetija je bila le ena 
izmed devetih kmetij podjetja. Priznati moram, 
da me je tovrstna industrijska pridelava dokaj 
negativno presenetila. Devetčlanski ekipi, ki je 
skrbela za omenjeno kmetijo, sva se pridružila 
na začetku sezone telitev. Na nas je čakalo 2100 
brejih krav, za katere smo skrbeli vsakodnevno. 
Izjemno dobra lega in zasnova kmetije omogo-
ča upravljanje tako velike kmetije z zelo malo 
osebja. Vsakodnevne naloge obsegajo skrb za 
porazdelitev območja paše, molžo, pobiranje 
teličkov, skrb za hranjenje, prebiranje in zbira-
nje krav v različnih ciklih po čredah. Skratka, 
celodnevno podenje z motorjem za nepre-
glednimi čredami. Pred prihodom sem preveril 
statistiko, a si je bilo 2 % poginulih živali lažje 
predstavljati na papirju kot v realnosti. V pra-
ksi sta 2 % pomenila zgolj pogin odraslih živali, 
kar za mnoge poginule teličke, ki smo jih zjut-
raj pobrali po travnikih, ni veljalo. Vsakodnev-
ni odvoz tudi do 30 000 litrov mleka najbrž 
opraviči tudi vsakodnevni odvoz kadavrov. Na 
slednje najbrž obstaja odgovor: “Se navadiš”. 

In ne, to ni kmetijstvo, po katerem bi se mogli 
zgledovati. To je industrija, biznis, kjer spoznaš, 
da je vse le v denarju. Da pač deluje osnovna 
ekonomska logika: večja je ponudba, manjša je 
cena. Moški telički so vredni le 25 dolarjev, zato 
se njihovo življenje konča že pri štirih dneh, saj 
je to ceneje, kot pa hrana zanje. Žalostno je dej-
stvo, da taka žival ne postane niti hrana, ampak 
le navaden odpadek. Osupljive številke, ki jim 
zavidajo kmetovalci po vsem svetu, in pogled 
na prostrane pašnike, polne živali, pa je žal le 
lepa kulisa.
Pot po otoku ptic in praproti sva nadaljevala 
proti jugu in se nekaj mesecev zadržala v Fi-
ordlandu oziroma natančneje v svetovno zna-
nem Milford Soundu. Slikovita pokrajina pogos-
to vzame dih in vonj poletja k temu le dodatno 
pripomore. 

Boštjan Štajnberger,
TD Žetale

AOTEAROA ALI DEŽELA DOLGEGA BELEGA OBLAKA
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DESET LET DELOVANJA OORK ŽETALE

Rdeči križ je najstarejša svetovna humanitarna organizacija, ki 
pomaga pri preprečevanju in lajšanju trpljenja ljudi, ščiti življenja 
in s preventivnimi dejavnostmi skrbi za krepitev zdravja. Z močjo 
humanosti pomaga ščititi človeško dostojanstvo in si prizadeva 
izboljšati kvaliteto življenja ranljivih ljudi. V Sloveniji ta humani-
tarna organizacija obstaja že 150 let. V Žetalah je bila dejavna v 
šestdesetih, sedemdesetih in osemdesetih letih prejšnjega stole-
tja, nato je bilo zatišje vse do leta 2009, ko je ponovno pričela 
z delom OORK Žetale. Na ustanovnem sestanku, 12. septembra 
2009, je bil ustanovljen upravni odbor OO RK Žetale. Na prvem 
občnem zboru sta bila potrjena upravni in nadzorni odbor, izvo-
ljeni so bili poverjeniki Rdečega križa po vaseh, izdelan in potrjen 
je bil program dela. Organizacija RK Žetale povezuje prostovolj-
ce, ki z nesebičnim prostovoljnim delom skrbijo za najbolj ranljive 
posameznike in pomembno prispevajo h kakovosti življenja obča-
nov v naši skupnosti. Člani OORK Žetale opravijo vsako leto več 
kot 800 ur prostovoljnega dela na različnih področjih delovanja:
- s prehrambnimi artikli, ki jih posreduje Območno združenje RK 
Ptuj, oskrbujejo pomoči potrebne občane,
- obiskujejo starejše občane, ki jesen življenja preživljajo v do-
movih upokojencev, pred božično-novoletnimi prazniki ter pred 

veliko nočjo obiskujejo bolne, starejše na njihovih domovih, obi-
skujejo občane, ki so prestopili prag 90 let starosti,
- priskočijo na pomoč, ko je treba bolnim občanom pomagati pri 
oskrbi s kurjavo, v primerih elementarnih nesreč, 
- prisluhnejo sočloveku v stiski.
Z različnimi oblikami medgeneracijskega sodelovanja se širi sen-
zibilnost za osebne stiske in nudenje pomoči sočloveku med 
mladimi člani Rdečega križa na osnovni šoli. Vsako leto se sofi -
nancira letovanje na morju za nekaj učencev. Velika pozornost se 
namenja skrbi za zdravje občanov. Enkrat na leto je organiziran 
laboratorijski pregled krvi. S sredstvi prostovoljnih prispevkov je 
bil nabavljen defi brilator, ki je nameščen na stanovanjski hiši v 
Dobrini. Izvedena so bila usposabljanja masaže srca in uporabe 
defi brilatorja.  Z izdelki, ki nastajajo v ustvarjalnih delavnicah, se 
polepšajo drobna darilca ob obiskih starejših, bolnih, osamljenih 
v prazničnih dneh.  Spodbuja se krvodajalstvo, darovanje nepre-
cenljive življenjske tekočine, ki ohranja zdravje in rešuje življenje. 
Dvakrat na leto je izvedena krvodajalska akcija, posamezniki pa 
darujejo kri redno, tudi do 4-krat na leto. 
Deset let ponovnega delovanja smo obeležili na prireditvi v sobo-
to, 12.10. 2019, v Kulturni dvorani v Žetalah. Gospa Simona Krčar je 
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Mnogi razpolagajo s časom, ki ga podoži-
vljajo s knjigo, in kot ponavadi mi je prišla 
v spomin štirivrstičnica:

Na svetu je mnogo dobrih 
ljudi
in mnogo velikih otrok
in toliko malih, neznatnih 
stvari
in toliko dobrih rok.

Nešteto dobrih, spretnih rok je tudi v na-
šem društvu. Dokaz je raznolika razstava 
ob 20. OBČINSKEM PRAZNIKU, ki je v 
avlo OŠ Žetale privabila mnogo obisko-
valcev. Ogledali smo si lahko zanimivo 
oblikovane sladice, natančno izvedene 
raznobarvne šive na prtičkih in prtih, naša 
OBČINA je bila zanimivo predstavljena 
s šivi ge. KRISTINE BUKŠEK iz Dobrine 
na platnu dolžine 2 m in širine poldrugi 
meter z vsem značilnostmi kraja, naselij 
in hiš.

Lepo razporejeni izdelki po mizah in lepe 
besede podpredsednice DRUŠTVA ge. 
Bernarde Kolar ob odprtju so dokaz, da 
naše društvo dela uspešno in da se čla-
nice udeležujemo različnih druženj. Eno 
takih je tradicionalno druženje na izletu 
v soboto po občinskem prazniku. Letos 
smo ga doživele v družbi tridesetih članic 
na sprehodu po Pohorju. Z Belvija smo si 
ogledale Maribor. Ob jasni modrini neba 
smo spile pohorsko kavico in zaužile zla-
torumeno zapečene rogljičke naše članice 
ge. Anice, se malo poslikale in že smo na-

ob vodenju skrbela, da so se ob besedah gostov, prepletanju pe-
smi, zvokov glasbe in plesa slišale dobre misli, stkale nove ideje, 
nove vezi na poteh solidarnosti, humanosti, sočutja do sočloveka. 
Besede spodbude so izrekli gospod Anton Butolen, župan Občine 
Žetale, gospa Marjana Cafuta, sekretarka Območnega združenja 
RK Ptuj, in gospa Pavla Veler, predsednica OORK Cirkovce. Z ub-
ranim petjem so prireditev popestrile članice pevskega zbora KD 
Žetale pod vodstvom zborovodkinje Martine Štruklec. Veseli Po-
lanki sta z vedrimi vižami poskrbeli za sproščeno vzdušje, Veroni-
ka Pulko je v verzih izpovedala svoja občutja, Špela Fišer pa zav-
zeto igrala na harmoniko. Ta večer je bila prva baletna predstava 
Brine Ros, Sara Krčar pa je izvabljala nežne zvoke na violini. Za 
slikovno ozadje je poskrbel Christian Fišer. V nenehnem hitenju je 
včasih treba upočasniti korak in se ozreti po prehojeni poti. Vse 
desetletno delo OORK Žetale je nastajalo ob soustvarjanju hu-
manitarnega, prostovoljnega dela predanih posameznikov. Kljub 
temu, da je največja nagrada za takšno delo iskrena beseda HVA-
LA, pa smo se s skromno pozornostjo zahvalili posameznikom, ki 
so v teh letih v organizaciji pustili neizbrisen pečat. To delo smo 
lahko opravili tudi ob sodelovanju z Območnim združenjem RK 
Ptuj, dobrim sodelovanjem z društvi, ki delujejo v občini Žeta-
le, ter podporo Občine Žetale. Naše delo je pustilo vidne sledi 
v lokalni skupnosti, zato smo ob 20. občinskem prazniku obči-
ne Žetale prejeli Priznanje Občine Žetale za »10 let delovanja na 
področju prostovoljstva in krvodajalstva«. Najbolj izrazita dejav-
nost Rdečega križa je krvodajalstvo. Krvodajalci so srčni ljudje, ki 
svojo telesno tekočino nesebično darujejo, da bi lahko pomagali 

drugim. Veliko naših občanov se prostovoljnega odvzema krvi 
udeleži nekajkrat na leto in krvodajalstvo je postalo sestavni del 
njihovega načina življenja. Več krvodajalcev je pot življenja od-
peljala v druge kraje, z domačim krajem, Žetalami, jih povezujejo 
tudi akcije darovanja krvi.
Ob praznovanju 10-letnice delovanja OOR Žetale smo se s pisnimi 
priznanji zahvalili krvodajalcem, ki so darovali kri 10-, 20-, 30-, 
40-, 50-, 60- in 70-krat.
Priznanje za 10-krat darovano kri so prejeli: Dejan Bele, Martin 
Bele, Anton Hajšek, Boštjan Horvat, Darinka Peršak, Jožica Pola-
žar, Matej Prevolšek, Jerica Ros, Kristina Štajnberger, Dejan Vek, 
Irena Vodušek.
Priznanje za 20-krat darovano kri: Viktor Jus, Franc Jus, Anton 
Kos, Vida Prevolšek, Sandi Svenšek, Rok Vodušek, Mitja Vodušek.
Priznanje za 30-krat darovano kri: Rudi Fišer, Silvo Korez, Martin 
Lešnik, Rado Peršak, Srečko Rampre, Izidor Štajnberger, Zvonko 
Vreš.
Priznanje za 40-krat darovano kri: Martin Lešnik.
Priznanje in steklenko za 50-krat darovano kri: Anton Butolen, 
Branislav Svenšek.
Priznanje za 60-krat darovano kri: Martin Prevolšek.
Priznanje za 70-krat darovano kri: Martin Prevolšek.
Zunaj se že čuti glas božičnih pesmi, v domovih se prižigajo 
praznične luči. Naj vas ta občutja sreče, zadovoljstva in dobrih 
misli spremljajo na vseh poteh prihajajočega leta 2020.

IV

JESEN JE ZAKORAKALA V ZIMO
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daljevale vožnjo s spretnim šoferjem Bo-
janom na obrobje Maribora do Gostišča 
pri JANEZU. Topel sprejem, lepa pozdrav-
na beseda, dobro kosilo, okusna sladica in 
pokušnja mošta, višnjevca in zlatorumene 
kapljice je bila prijetna družba sobotnega 
popoldneva, prijeten pristanek na domo-
vih in dnevi se nadaljujejo.
20. novembra je potekalo izobraževanje s 
kuho, imenovano Pohorski lonec in sladi-
ca GIBANICA.
2. decembra se je 20 članic DRUŠTVA 
spet zbralo pri predsednici društva na tu-
ristični kmetiji ge. Darinke Kodrič. Kuhale 
so bograč in joto, za sladico so bili krhki 
fl ancati.
Po letnem načrtu sta minili dve izobraže-
vanji. Bilo je zanimivo in koristno. V tra-
dicijo je prešla prireditev Zaključek leta, 
ki se je 18. decembra že tretje leto odvila 

na turistični kmetiji pri naši predsednici 
DRUŠTVA.
Z novostmi oziroma o aktivnostih v DRU-
ŠTVIH na Ptujskem nas seznanja naša 
predsednica ga. Darinka, ki je povedala, 
da se je 14. novembra dogodilo srečanje 
predsednic DRUŠTEV SPODNJEGA Pod-
ravja pri društvu v Podlehniku. V občinski 
stavbi jih je sprejel župan, mag. Toplak, 
predsednice 30 društev so prisostvovale 
krajšemu kulturnemu programu, pozdra-
vila jih je predsednica DRUŠTVA PODLEH-
NIKA, družile so se v prostorih Mesarije 
Žerak s pokušino njihovih proizvodov. Na 
Gorci so si ogledale Viničarski muzej, obi-
skale so tudi sodobno kmetijo ŠMIGOC. 
Zaključile so ob dobrem kosilu v Lovskem 
domu Podlehnik in minilo je srečanje od 
10. do 17. ure. Članice našega DRUŠTVA 
so aktivne, ga. Darinka je z nekaterimi 

članicami pripravila že mnogo obloženih 
kruhkov in drobnega peciva, kar je dokaz 
ustvarjalnosti posameznic, ki so skromne, 
saj je vsem dovolj, če se dokazujejo z iz-
delki, ki so namenjeni naročnikom. V času 
veselega decembra je dovolj dela doma, 
ob družinah, treba je poskrbeti za sladke 
večere, prav je tudi, da preberemo 73. št. 
Žetalskih novic in si zaželimo srečo za 366 
dni leta 2020. 
V imenu članic vse dobro.

M. K. in predsednica 
DRUŠTVA 

DARINKA KODRIČ

NA OBISKU PRI GOSPE 
EVI BUTOLEN
V deževnem oktobrskem dnevu sva se z go. Skokovo vese-
lili pri ge. Evi Butolnovi ob njenem častitljivem 91. rojstnem 

dnevu. V prijetnem vzdušju, ob lepi besedi in jubilantkinem 
veselem razpoloženju je minila dobra ura. Ob zaključku smo 
si zaželele zdravja, zadovoljstva in prešernosti. Za gospo Evo 
je lepo poskrbljeno, saj živi s hčerko Zdenko, občasno ji dela-
ta družbo vnuka Franci in Renata z družinama.
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Naše občanke in občani so skromni; 
morda se dogaja na Žetalskem marsikaj 
zanimivega, a ne pride v objavo. Mnogo 
doživetega se zgodi v društvih, pa je 
včasih premalo objavljenega.

V tej številki Vas seznanjamo z 
aktivnostmi, ki se dogajajo v okolju 
Grabrske ali Horvatove IRENE, ki je vsak 
torek ali sredo v tednu organizatorka 
pohoda po KOČICAH, tja do Vildona in 
do Prekož nazaj v GRABE. Udeleženke in 
tudi moške pohodnike prikazuje slika.

Pohod se odvija dopoldne, mnogo 
besedovanja, smeha in zanesljivih 
korakov se je že zgodilo, lahko se jim 
pridružite, informacije pri gospe IRENI!

Tam na ROVAH sredi gozda Pikličovih 
je minil že zdavnaj v spomin zapisan 
večer Polharija 2019 v čast občinskemu 
prazniku. Polhi so se pripravljali k 
zimskemu spanju, a se jih je 5 ujelo v 
polšjo lovnico. Bili so slastni ob drugih 
dobrotah, ki so jih prinesli obiskovalci.

Mnogokrat smo slišali lepe glasove z 
odra naše kulturne dvorane, pevka in 
pevci so sestavljali KVARTET Dobrinček. 
Njihovo petje je utihnilo, a večen 
spomin je priznanje občine, ki jim je 
bilo podeljeno za desetletnico obstoja 
ob letošnjem občinskem prazniku in se 
imenuje županjsko priznanje.

In še ena zgodba od TAM, iz ambulante 
ge. dr. BRANKE SKLEDARJEVE iz 
Majšperka.

Najprej si učenec, nato dijak, potem 
študiraš, se oblikuješ v dobrega 
zdravnika in delaš, delaš. Pride dan 
in greš. Zapuščina ge. dr. Branke 
SKLEDARJEVE je bogata. Spoznala sem 
jo ob prihodu v Žetale, minilo je deset let 
obiskov pri dr. SKLEDARJEVI v poslopju 
Žetale 1. Srečanja so bila pogovorna, 
svetovalna in nekajletno sodelovanje z 
žetalsko osnovno šolo je bilo plodno. S 
spoštovanjem, ga. dr. SKLEDARJEVA, v 
tretjem življenjskem obdobju Vam želim 
zdravja, sreče in zadovoljstva v vseh 

smereh Vašega življenja. V imenu vseh, 
ki so zahajali v Vaš zdravstveni prostor, 
iskrena Hvala.

Preden boste odšli iz delovnega 
prostora, sem na obisku pri Vas. Vaš 
sprejem, nasmeh mi je povedal, da ste 
taki, kot ste bili, kadarkoli sem prišla k 
Vam. Naročili ste mi, naj izročim oziroma 
napišem, da se vsem vašim pacientom 
iskreno zahvaljujete za zaupanje, za 
pogovore in razumevanje, ki vodijo k 
zdravju. Vsem želite zdravo, uspešno leto 
in prav prisrčen pozdrav.

Hvala, enako M. K. 

In še torkova zgodba iz šolske 
telovadnice, razgibavanje se začne ob 
18.30 uri. Najprej z žogo, rahel tek po 
telovadnici, druga lovi, zadevanje z 
žogo – igra petelinček, vaje z različnimi 
rekviziti, telovadba na blazinah, včasih 
tekmovalne igre, vedno od lažjega 
k težjemu, za umirjanje še 30 minut 
odbojke in 90 minut mine v smehu, 
klepetu. Že več kot 20 let je veselo z 
učiteljico, go. Marijo SKOK. Udeležba je 
razvidna s fotografi je.

OD TU IN TAM
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ŽUPNIJA ŽETALE ADVENT 2019

Na pragu zime, ko se poslavlja koledarsko 
leto, se bom z vami sprehodil skozi dogodke  
v naši župniji. Z nedeljo Kristusa kralja, ki smo 
jo obhajali 24. novembra se je zaključilo cer-
kveno leto. Letos smo jo obhajali v podružnič-
ni cerkvi Sv. Mohorja in Fortunata, kjer smo 
hkrati obhajali zahvalno nedeljo za vse preje-
te darove v tem letu. 1. decembra smo pričeli 
s 1. adventno nedeljo novo cerkveno leto. Ker 
je simbol adventa adventni venec, smo tudi 
letos pripravili izdelavo adventnih vencev v 
naši župniji. Pred cerkvijo stoji nekoliko večji, 
katerega so v petek pred 1. adventno nede-
ljo spletli in postavili člani ŽPS-ja. V soboto 
pa so se v prostorih kaplanije zbrali otro-
ci, k izdelovanju in spoznavanju simbolike 
adventnih venčkov. V prijetnem vzdušju in 
ob pomoči staršev in katehistinje so izdelali 
vsak svoj venček ali aranžma in ga postavili 
v cerkev, kjer je bil v nedeljo blagoslov. Po 
sveti maši so jih odnesli na svoje domove, 
kjer bodo skupaj v družinah prižigali vsako 
nedeljo eno svečko več in tako spoznavali, 
da se približije božič, ko praznujemo Jezu-
sovo rojstvo. V mesecu decembru praznuje 
tudi svoj god sveti Miklavž, dobri mož, ki ob-
daruje otroke. Druga adventna nedelja je bila 
najbližje njegovemu prazniku, 6. decembra, 
zato smo v sklopu župnije pripravili miklavž-
evanje. Ker pa 8. decembra praznujemo tudi 
praznik Brezmadežne, smo se letos zbrali pri 
Mariji Tolažnici. Med sveto mašo nam je vero 
učna dramska skupina pripravila igro o Sv. 
Miklavžu, kako ga otroci pričakujejo in kakšne 
so tudi njihove želje po darilih. Po končani 
maši, se je za otroke zgodil najbolj pričako-
van dogodek, ko je med spremstvom angelov 
v cerkev prišel Miklavž. Po pozdravu se je z 
otroki pogovoril o molitvi in njihovi pridnosti. 
Z njimi je zmolil  molitev Sveti angel, iz zlate 
knjige, ki jo je imel seboj pa prebral, kako so 
bili otroci pridni in ubogljivi skozi leto. Potem 
pa pričel z razdeljevanjem daril otrokom. Tisti 
najmanjši so prihajali k njemu v varnih rokah 
svojih staršev, nekoliko večji pa že bolj odloč-
no sami, z Miklavžem spregovorili nekaj be-
sed in se z njim tudi fotografi rali.
Naši adventni venčki iz nedelje v nedeljo 
postajajo svetlejši, vsaka dodatna prižgana 
svečka daje več svetlobe, ki bo v vsej polnosti 
zasijala na božični večer, ko bomo obhaja-
li polnočnico, praznik, ko se naj tudi v naših 
srcih rodi Jezus. 
Vsem želim, da nas ta Božji mir in veselje 
spremljata vse letu 2020.

S.G.
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NAGRAJENKA NA-
TEČAJA ZA IZVIRNO 
OTROŠKO LIKOVNO 
IN LITERARNO DELO

Mestna občina Slovenj Gradec je v so-
delovanju s Koroško galerijo likovnih 
umetnosti letos pripravila že 27. natečaj 
za izvirno otroško likovno in literarno 
delo. 
Na natečaju sta sodelovali tudi deveto-
šolki Ana in Špela, ki sta ustvarjali na 
temi Leonardo da Vinci in Jeziki, ki jih 
uporabljamo. 
Sodelovanje je bilo uspešno in učenki 
sta se v četrtek, 24. oktobra, udeležili 
zaključne slovesnosti, na kateri je Ana za 
pesem z naslovom Leonardo da Vinci, ki 
je objavljena v posebnem katalogu, pre-
jela priznanje in praktično nagrado. 
Ani iskreno čestitamo, obema učenkama 
pa želimo veliko ustvarjalnega navdiha 
tudi v prihodnje! 

mentorica Saša Peršoh 

LEONARDO DA VINCI
Mnogo človeških dob nazaj,
vmes preteklih stoletij,
ki ločujejo sveta sodobno
in renesančno podobo.

Sloviti italijanski je umetnik,
renesanse prvotni je začetnik.
Novih tez utemeljitelj,
drznih umetnin stvaritelj.

Prelestna Mona Lisa:
zazrta je v daljavo.
Vitruvijev človek:
z udi preštevilnimi.
Zadnja je večerja:
večna krona misterije.
Kdo izdajalca razkrije?

Proučevanje anatomije
v ospredje se prerije,
niz zamisli se usuje
za iznajdbe, za izume,
zapuščina Leonarda
pa neizbrisen zapis ostane. 

Ana Plajnšek

TRADICIONALNI SLOVENSKI ZAJTRK

V petek, 15. 11. 2019, smo se pridružili 
vseslovenskemu projektu »Tradicionalni 
slovenski zajtrk«, ki že od leta 2011 vsako 
leto poteka tretji petek v novembru. Zaj-
trkovali smo črni kruh, med, maslo, mleko 
in jabolko. Letos so se nam pri zajtrku prid-

ružili župan Anton Buto-
len, direktorica občinske 
uprave Simona Bauman 
in svetnica Ema Vogrinc. 
                                                                                                  

Valerija Krivec,
vodja šolske prehrane
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Obisk šolskega posestva 
Biotehniške šole Ptuj na Turnišču
Učenci 6. in 7. razreda smo imeli v oktobru naravoslovni dan. 
Odpravili smo se na Ptuj, kjer smo si na Turnišču ogledali kme-
tijsko posestvo biotehniške šole. Najprej nas je sprejela profe-
sorica Jerica Korpar, ki nam je povedala veliko o šoli in njenih 
programih. Nato smo odšli ven, kjer je dober pogled na veliko 
posestvo. Merili smo vlago v koruzi, opazovali konje v hlevu in 
se seznanili z opremo, ki je potrebna za jahanje konjev (sedlo, 
podlaga za sedlo iz silikona, žvala, uzda in drugo). Pogledali 
smo si tudi poljščine in zelišča. Ob odhodu so nas pogostili z 
jabolčnim sokom in pecivom, ki so ga spekli dijaki kuharskega 
programa.

Vtisi učencev o preživetem dnevu:
Najbolj mi je bila všeč analiza koruze. V spominu mi bo ostal 
tudi labirint, ker je zelo lep. 

Jan

Bilo mi je všeč, ker ni bilo pouka. Najbolj mi je bil všeč labirint 
iz pušpana, ker je zanimivo oblikovan. 

Aleks

Bilo mi je všeč, ker so bili na šoli zelo sproščeni in ni bilo nobe-
ne napetosti. Najbolj mi bo v spominu ostalo merjenje vlage v 
koruzi. Skoraj prepričan sem, da se bom odločil za to srednjo 
šolo.

Jan

Izvedel sem veliko novih stvari, ki jih nisem poznal. Najbolj mi 
bo ostalo v spominu, ko smo si ogledovali konje in smo videli 
zelo napadalnega ponija, ki mu je bilo ime Ajda. Bilo nam je 
zelo smešno, ker je tako ime tudi naši sošolki.

Jakob

Ko smo se odpravili na Turnišče, mi je bilo zelo všeč, saj smo 
spoznali veliko novih rastlin, videli smo konje, ličkali koruzo in 
spoznavali različne vrste krompirja. V spominu mi bo najbolj 
ostal ogled konj in ponija Ajde; izvedeli smo namreč veliko 
stvari o konjih in predmetih za jahanje.

Polona

Bilo mi je všeč, saj smo videli veliko poučnih stvari. Pili smo 
domači jabolčni sok in jedli pecivo. V spominu mi bo najbolj 
ostala kobila Ajda. Ob njej smo se veliko nasmejali, saj je bila 
nagajiva in je brcala v ograjo.

Sara

Pripravil Jakob Černejšek

MEDOBČINSKO TEKOMVANJE 
V NOGOMETU IN ODBOJKI

Novembra so se učenci in učenke naše šole udeležili špor-
tnih tekmovanj. V ponedeljek, 11. 11. 2019, so na parket špor-
tne dvorane v Markovcih, kjer je potekal medobčinski turnir 
v nogometu, stopili fantje osmega in devetega razreda. V 
nekoliko okrnjeni zasedbi so začeli rahlo zadržano in doma-
činom pustili preveč lahkih zadetkov. V drugi tekmi so strnili 

svoje vrste in na začetku tekme celo povedli. Na tretji tekmi se 
je zaradi kratke klopi poznala utrujenost. Kljub vsemu so fantje 
dostojno predstavljali svojo šolo.
Dekleta so se s svojimi vrstnicami pomerila v najbolj ženskem 
ekipnem športu, odbojki. V ponedeljek, 18. 11. 2019, smo se 
odpravili na turnir v Juršince. Prva tekma je bila proti favori-
ziranim domačinkam, ki so brez težav odpravile našo ekipo. 
Dekleta so prvo tekmo začela v krču, vendar so že na drugi 
tekmi pokazala svoj pravi obraz in prikazala veliko boljšo igro. 
Na tretji tekmi so povsem dominirala in povsem zasluženo 
premagala svoje tekmice. Tako so osvojila končno 3. mesto na 
turnirju.

Učencem in učenkam čestitam za prikazane igre, trud in špor-
tno obnašanje!

Benjamin Lipnik, prof. šp. 
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POT KNJIGE

V mesecu oktobru je v okviru dejavnosti, ki so se odvijale v 
nacionalnem mesecu skupnega branja, na naši šoli gostovala 
razstava »Pot knjige od avtorja do bralca«. Kratka zgodba, za-
pisana v stripu, avtorja Žige X. Gombača, z ilustracijami Davida 
Krančana, nas je popeljala v svet knjige z glavnim junakom, 
simpatičnim knjižnim moljem.
Predstavitev Poti knjige je nastala v sodelovanju z Javno agen-
cijo za knjigo RS (JAK) in Bralnim društvom Slovenije (BDS).
16. 10. 2019 nas je obiskal tudi avtor razstave, David Krančan, ki 
je učencem na zanimiv način približal strip kot literarno zvrst.
Učenki izbirnega predmeta šolsko novinarstvo sta z avtorjem 
naredili kratek intervju in tako zaključili zanimivo druženje. 

Lidija Šešerko, knjižničarka

Po robovih miz nisem risal nikoli
V mesecu oktobru 2019 je bila na naši šoli na ogled potujoča 
razstava POT KNJIGE od avtorja do bralca. Ogled razstave je 
omogočila Javna agencija za knjigo Republike Slovenije, ki je 
razstavo pripravila v sodelovanju z Bralnim društvom Sloveni-
je. Avtor besedila je Žiga X Gombač, ilustracije pa je prispeval 
David Krančan, ki je v času gostovanja razstave obiskal tudi 
našo šolo.

Bi rekli, da imate poseben talent za risanje?

Ne, ne bi rekel, da imam poseben talent za risanje, sem pa od 
otroštva naprej risal. Ko leta in leta rišeš, lahko znaš tudi brez 
posebnega talenta dobro risati. Tisti, ki ga risanje veseli, ne 
sme obupati, samo risati mora še naprej. Talent je potreben, 
ampak kakšen poseben pa res ne.

Ali ste v šolskih letih kdaj risali po robovih mize ali po zvez-
ku?
Po robovih miz nisem risal nikoli, saj potem mize nisem mogel 
odnesti domov in če bi mi uspelo kaj lepega narisati, bi mi bilo 
škoda, da bi ostalo na mizi. Sem pa risal na zadnje strani zvez-
ka, ker sem potem te strani lahko shranil.

Kako to, da ste se odločili ravno za risanje stripov?
Ker so mi bili od nekdaj všeč. Všeč mi je tudi ilustracija, torej 
tudi samo risanje mi je všeč. Všeč mi je tudi to, da lahko z risa-
njem poveš zgodbo in strip je potem tako lepo sožitje ilustra-
cije in besedila, se pravi narativna umetnost, to je umetnost, 
ki pripoveduje.

Kaj bi spremenili v današnjem svetu, če bi lahko trikrat za-
mahnili s čarobno palico?
To je pa vprašanje za mis sveta. Povečal bi minimalno plačo, 
poskrbel bi za varstvo okolja in šel bi na tortico.

Vam je bolj pri srcu branje knjig ali stripov? Zakaj?
Oboje mi je pri srcu. Tako branje leposlovja, poezije, stripov 
kot tudi otroških slikanic. Popolnoma je odvisno od zgodbe, 
ki bi jo rad prebral, se pravi, neke zgodbe niso namenjene za 
strip, torej je odvisno od zgodbe same. Nimam ravno prefe-
renc, je pa res, da berem več stripov, ker je strip moja profesija, 
moj poklic.

Ko so vas v prvem razredu vprašali, kaj želite postati, kaj je 
bil vaš odgovor?
Se ne spomnim. Res se ne spomnim, kaj sem hotel postati.

Na katero izmed vaših del ste najbolj ponosni? Zakaj?
Mogoče na Grdino, ker je strip za otroke in jim je bil zelo všeč. 
Pa tudi na strip Pijani zajec, ker je strip za odrasle.

Kateri predmet ste v osnovni šoli imeli radi in katerega niste 
marali?
Rad sem imel likovno vzgojo in telovadbo. Slovenščino sem 
vzljubil kasneje, ko smo malo bolj zakorakali v literaturo. Ugi-
bajta, katerega pa nisem imel rad. Ja, matematike nisem imel 
rad. 

Intervjuvali Ana Plajnšek in Špela Rebernišek.

Pot knjige – Saša Peršoh

Pot knjige – Marjanca Pernat
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V OSRČJU POHORSKIH GOZDOV

Učenci 8. in 9. razreda smo se skupaj s svojima razredničarka-
ma udeležili naravoslovnega tabora v CŠOD Planinka na Sliv-
niškem Pohorju. Med 7. in 11. oktobrom 2019 smo preživeli pet 
prijetnih dni v osrčju pohorskih gozdov.
V ponedeljek smo se ob 10. uri odpravili proti domu Planinka. 
Vožnja je trajala približno eno uro. Seveda smo na avtobusu 
izmenjali razne občutke glede doma. Približno ob 11. uri smo 
prispeli v dom Planinka. Pograbili smo vsak svoj kovček in se 
odpravili pred dom, tam nas je lepo prijazno sprejela gospa, ki 
ga vodi. Na kratko nam je predstavila dom in pravila v njem. 
Stopili smo v stavbo, se preoblekli, nato sta nas učiteljici raz-
delili v sobe. Ko smo se nastanili, nas je čakalo kosilo, nato pa 
je že sledila prva dejavnost. Devetošolci in dve učenki 8. razre-
da so imeli astronomijo, medtem so ostali učenci 8. razreda 
obiskali adrenalinski park, kjer so se zelo zabavali. Po dejav-
nostih nas je čakala večerja. Nato je sledil prosti čas, ki smo ga 
izkoristili za druženje. Ob 19. uri smo imeli družabne igre, ki so 
trajale do 20.30, potem pa je sledil čas za pripravo na počitek. 
Ob 22. uri so se luči v domu ugasnile.   
V torek smo se zjutraj zbudili ob sedmi uri. Hitro smo se umili 
in oblekli ter odhiteli na jutranjo telovadbo. Ob osmi uri smo 
se lačni odpravili na zajtrk. Po zajtrku smo odšli pospravljat 
sobe. Po opravljenem delu smo odšli raziskovat naravo s karto 
in iskat skrivne zaklade s kompasom. Dopoldne je hitro minilo 
in že je napočilo kosilo. Po njem je sledil kratek počitek. Po-
poldne smo šli nabirat les za naš taborni ogenj. Vsaka skupina 
je naredila svoj ogenj in ga tudi prižgala. Zvečer smo imeli ve-
čerjo ter odšli na večerni sprehod. Večer je hitro in lepo minil.
V sredo smo se zjutraj zbudili spočiti in polni energije. Hitro 
smo se oblekli in umili ter odšli na jutranjo telovadbo. Nakar 
smo odšli na zajtrk, po njem smo tako kot vsak dan pospravili 
sobe. Ko smo vse pospravili, smo se odpravili do Hotela Belle-
vue. Pot je bila dolga in prijetna. Na vrhu smo si privoščili za-
služeno malico. Polni lepih vtisov smo se odpravili nazaj proti 
domu. V njem nas je čakalo kosilo, po njem pa tako kot vsak 
dan počitek. Popoldne smo odšli še v pustolovski park, kjer 
smo se vsi zelo zabavali. Dan je hitro minil in že je napočila 
večerja, po njej pa igranje iger in prevar. Večer je ob prijetni 
družbi hitro minil in že je bil čas za spanec.
V četrtek smo se imeli zelo lepo. Bilo je super, zbudili smo se 
ob sedmi uri kot ostale dni. Čez pol ure je bil zajtrk, jedli pa 
smo čokolino. Nato smo pospravljali sobe. Zatem smo šli do 
gorskega potočka, raziskovanje je trajalo dve uri in pol. Nato 
smo zelo lačni odšli na kosilo. Po kosilu smo imeli UPČ, to je 
usmerjen prosti čas. Ko se je ta končal, smo imeli bežbol. Vsem 

je bil zelo všeč, trajal pa je tri ure. Po večerji smo imeli Pohorje 
ima talent, kjer se je predstavila vsaka soba, za tem pa zabavo, 
ki je trajala uro in pol. Ob desetih zvečer smo še zadnjič zaspali 
v svojih sobah v domu Planinka.
V petek smo se ob 7. uri zbudili, se oblekli in ob 7.30 odšli 
na jutranjo telovadbo. Ob 8. uri nas je čakal zajtrk, potem so 
sledile še dejavnosti: za učence 9. razreda in dve učenki 8. ra-
zreda je bilo to lokostrelstvo, za ostale učence 8. razreda pa 
nordijska hoja. Po dejavnostih nas je čakalo še kosilo. Po kosilu 
smo se še vsi skupaj zbrali v jedilnici in se zahvalili osebju ter 
se poslovili. Približno ob 15. uri smo bili nazaj pred Osnovno 
šolo Žetale, kjer so nas že čakali starši. 

V spominu bo ostalo …
Hrana je bila dobra, učitelji tudi, sobe so bile lepo opremljene. 
Kuharji so bili zelo prijazni, pripravljali so zelo okusne obroke. 
Najbolj mi bo ostalo v spominu, da smo si lahko kupili pala-
činke in privoščili daljši odmor, ko smo imeli lokostrelstvo in 
nordijsko hojo. Pri lokostrelstvu sem velikokrat zadel v okvir 
oz. tarčo. S sostanovalci smo igrali karte, bili smo na telefonih 
in se smejali. Imeli smo tudi astronomijo, ki mi ni bila tako všeč. 
Adrenalinski park me tudi ni preveč navdušil, saj me je strah 
višine.

Pripravili učenci pri predmetu šolsko novinarstvo.
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Ljubljana, 11. november 2019 - Novem-
ber je tradicionalno mesec ozaveščanja 
o pljučnem raku, obeležujemo ga z belo 
pentljo. Na novinarski konferenci Društva 
pljučnih in alergijskih bolnikov Slovenije 
7. novembra so strokovnjaki spregovorili 
o tej bolezni, dejavnikih tveganja, pre-
poznavanju simptomov, pomembnos-
ti zgodnjega odkrivanja in posledično 
boljšega preživetja bolnikov s pljučnim 
rakom. Predstavniki društva so izposta-

vili stigmo, s katero se srečujejo bolniki s 
pljučnim rakom, in predstavili kampanjo 
ozaveščanja »Življenje s polnimi pljuči«.
Pljučni rak je v svetovnem merilu najpo-
gostejši izmed vseh rakov; lani so odkri-
li 2,1 milijona novih primerov, kar je več, 
kot je prebivalcev Slovenije. Pljučni rak je 
tudi najpogostejši vzrok smrti zaradi raka, 
je povedala doc. dr. Martina Vrankar, dr. 
med., specialistka radioterapije na Onko-
loškem inštitutu Ljubljana; zaradi njega 

vsako leto na svetu umre več kot 1,7 mi-
lijona ljudi (Globocan 2018). V Sloveniji 
je rak pljuč po pogostosti pri moških na 
tretjem, pri ženskah pa na četrtem mestu, 
za njim vsako leto zboli okoli 1.500 ljudi.
Glavni dejavnik tveganja je kajenje, ki 
je vzrok za okoli 80-90 % vseh prime-
rov raka pljuč. Pri kadilcih je tveganje za 
smrt zaradi raka 15-30-krat večje kot pri 
nekadilcih. Glavni »krivec« za množično 
kajenje je nikotin, ki pa sam po sebi ne 
povzroča raka, ampak veliko izmed 7.000 
drugih substanc, ki so prisotne v cigare-
tah (tudi v lahkih in ultralahkih cigaretah). 
Zanimivo je, da število novih primerov 
raka pljuč na letni ravni pri moških upada, 
medtem ko pri ženskah še vedno narašča. 
Ženske so namreč pri nas množično za-
čele kaditi kasneje kakor moški, kar se po 
20-30 letih, kolikor je v povprečju treba, 
da pride do pojava pljučnega raka, odraža 
na številu novih primerov bolezni v dana-

Sporočilo za medije
Mesec ozaveščanja o pljučnem raku: Pravočasno odkritje 
izboljša možnosti preživetja

Vi praznujete, mi varujemo ... 
ČLAN SKUPINE TALUM

Naše storitve

- fizično in tehnično varovanje
- servis in montaža sistemov
  varovanja
- protipožarno varovanje
- odvoz gotovine in drugih 
  vrednostnih pošiljk
- izposoja prenosnih alarmnih 
  naprav
- varovanje prireditev
- servis gasilnikov in hidrantov
- prodaja in servis izolirnih  
  dihalnih aparatov
- usposabljanje zaposlenih za
  varstvo pred požarom
- trgovina

Srečno, zdravo in varno novo leto 2020!

www.vargas-al.si      T 02 7995 411
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šnjem času.
Drugi dejavniki tveganja, ki lahko prive-
dejo do nastanka pljučnega raka, so iz-
postavljenost rakotvornim snovem, kot so 
radioaktivni plin radon, azbest itd., one-
snaženemu zraku, rentgenskim žarkom, in 
dednost (pljučni rak v družini). Za pljuč-
nim rakom pa lahko zbolijo tudi ljudje, ki 
niso bili izpostavljeni tem dejavnikom.
Raku pljuč pravijo tudi 'tihi ubijalec'. Ve-
čino primerov namreč odkrijejo že v razvi-
ti fazi, saj se bolezenski znaki (simptomi) 
pojavijo šele takrat, ko se je bolezen že 
razširila na druge dele telesa. ''Zgodnje 
odkrivanje znakov bolezni je ključno, saj 
omogoča boljše preživetje. Zato je zelo 
pomembno, da bolnik pride do obrav-
nave dovolj zgodaj,'' je opozorila mag. 
Mojca Unk, dr. med., specialistka interni-
stične onkologije na Onkološkem inštitu-
tu Ljubljana. 
Znak za alarm, da je treba k zdravniku, 
je vsak simptom, ki ne mine, npr. dolgo-
trajen kadilski kašelj. Težave, ob katerih 
pomislimo na raka pljuč, so:
• kašelj, posebno če se spremeni narava 
kašlja
• težje dihanje
• nepojasnjena bolečina v prsih
• krvav izmeček
• pljučnica, ki ne izzveni po zdravljenju z 
antibiotiki ali se kmalu ponovi
• hripavost
• nepojasnjeno hujšanje, utrujenost in 
splošno slabo počutje
Težave so nespecifi čne in se lahko poja-
vijo tudi pri drugih boleznih. Zato je po-
membno, da pacient ob pojavu težav čim 
prej obišče zdravnika, ki mu bo svetoval 
in ga po potrebi napotil na ustrezne pre-
iskave.
Vseh pojavov pljučnega raka ne moremo 
preprečiti, lahko pa zmanjšamo tveganje 
– z zdravim načinom življenja:
• ne kadite oziroma čim prej prenehajte, 

izogibajte se pasivnemu kajenju;
• izogibajte se izpostavljenosti radioaktiv-
nemu elementu radonu in drugim kance-
rogenim snovem na delovnem mestu in 
drugje;
• uživajte uravnoteženo prehrano z veliko 
sadja in zelenjave.
Bolniki s pljučnim rakom zdaj živijo dlje!
Zdravljenje raka pljuč lahko poteka z 
operacijo, obsevanjem ali s sistemsko 
terapijo (kemoterapija, tarčna zdravila in 
imunoterapija). Zdravljenje je pogosto 
kombinacija več načinov, ki se dopolnju-
jejo s podpornim zdravljenjem (protibo-
lečinska terapija, zdravila proti slabosti 
ipd.). Zdravljenje napredovale bolezni je 
kompleksno, prepletajo se sistemsko, lo-
kalno in simptomatsko zdravljenje; njegov 
namen pa je, ob podaljšanemu življenju, 
tudi večja kakovost življenja. 
V zadnjih desetletjih je znanost na podro-
čju pljučnega raka zelo napredovala; raz-
iskave so omogočile nova zdravila in me-
tode zdravljenja, s pomočjo katerih ima 
več obolelih daljše preživetje, in prinesle 
več upanja vsem, ki se soočajo s to bolez-
nijo. ''Pri zdravljenju raka sta bili dve pre-
lomnici, in sicer odkritje tarčnih zdravil, ki 
omogočajo daljše preživetje pri bolnikih z 
metastatskim rakom; drugi mejnik je imu-
noterapija, ki pomaga organizmu, da se 
sam bori proti rakastim celicam, ne samo 
v metastatskem obdobju bolezni, tudi v 
zgodnejših fazah, kar kaže, da je rak napa-
ka v imunskem sistemu,'' pravi dr. Unkova.
Društvo pljučnih in alergijskih bolnikov 
Slovenije je nevladna humanitarna orga-
nizacija, ki deluje že od leta 1991; združuje 
3.500 bolnikov, njihove svojce in zdra-
vstvene delavce iz vse Slovenije s skup-
nim ciljem, pomagati in lajšati življenje 
ljudem z boleznimi dihal in alergijami. ''Iz-
rednega pomena za onkološkega bolnika, 
sploh v prvi fazi soočanja z boleznijo, je 
psihosocialna pomoč, žal pa je tu veliko 

pomanjkanje kadra,'' je poudaril Mirko 
Triller, predsednik Društva pljučnih in aler-
gijskih bolnikov Slovenije.
Bolezen lahko doleti kogar koli; kljub 
temu pa številni verjamejo, da so sami 
krivi za svojo diagnozo. Bolniki s pljučnim 
rakom se še vedno soočajo s stigmo, da 
gre za neozdravljivo bolezen, s spreme-
njenimi odnosi v družini in v službi, kar jih 
vodi v prikrivanje stanja in psihosocialne 
stiske. Ob tem je Melita Pirc, predstavni-
ca Društva pljučnih in alergijskih bolnikov 
Slovenije, povedala: ''Želimo si, da rak ne 
bi bil tabu, da se bolniki ne bi umikali iz 
družbe, več psihološke in fi zioterapevtske 
pomoči; bolj celostno zdravljenje bi pripo-
moglo k boljši statistiki preživetja.''
Z ozaveščanjem želi Društvo pljučnih in 
alergijskih bolnikov Slovenije prispevati k 
zgodnejšemu odkrivanju bolezni in večji 
možnosti preživetja za bolnike z rakom 
pljuč, z opozarjanjem na dejavnike tvega-
nja pa zmanjšati število obolelih. Letošnjo 
kampanjo so v Društvu poimenovali s slo-
ganom »Življenje s polnimi pljuči«, njena 
ambasadorka pa je Alenka Artnik, svetov-
na prvakinja v potapljanju na vdih. Plju-
ča so njeno glavno orodje in morajo biti 
v vrhunski formi, saj se v globini nad 100 
metrov stisnejo na velikost stisnjene pesti. 
Hkrati pa velja, da »Vsak trenutek šteje«, 
saj mora z enim vdihom pod vodo zdržati 
tudi štiri minute. Športnica se je tudi sama 
srečala z rakom v družini, saj je zaradi te 
bolezni izgubila oba starša: ''Srečanje z 
boleznijo mi je dalo vedeti, da življenje 
ni samoumevno, zato ga dosti bolj ce-
nim. Akciji sem se priključila zato, ker sem 
prepričana, da je o raku treba govoriti; v 
stiski je nujno, da imaš ob sebi nekoga, s 
katerim se lahko pogovoriš.''
Vsak trenutek šteje tudi pri bolnikih s 
pljučnim rakom, saj je vsak trenutek po-
memben za prepoznavanje znakov in pra-
vočasno napotitev do onkologa. Le tako 
jim je omogočeno zdravljenje, ki zdaj za-
gotavlja precej daljše preživetje ob precej 
večji kakovosti življenja, kar povezujemo s 
sloganom “Življenje s polnimi pljuči«.
Več informacij o simptomih, dejavnikih 
tveganja in možnostih zdravljenja za čim 
daljše in bolj kakovostno življenje bolni-
kov z rakom pljuč najdete na spletni stra-
ni www.pljucni-rak.si

FOTOGRAFIJE Z NOVINARSKE KONFE-
RENCE NA POVEZAVI https://drive.go-
ogle.com/open?id=1oKp9LUr_MWbygD-
M0phaCRGItwpbhZ0OO

PROMO VIDEO NA POVEZAVI https://
www.youtube.com/watch?v=E9ozu8PS-
FN8



Slavnostna akademija v počastitev 
150-letnice gasilstva na Slovenskem

V petek, 15. novembra 2019, je bila v Gal-
lusovi dvorani Cankarjevega doma v Lju-
bljani slavnostna akademija v počastitev 
150-letnice gasilstva na Slovenskem in 
70-letnice Gasilske zveze Slovenije. Slav-
nostne akademije se je udeležilo 1500 
gasilcev iz vseh krajev Slovenije. Gasilsko 
zvezo Videm sta zastopala Jože in Žan 
Krivec. Akademije so se med drugimi ude-
ležili Borut Pahor, predsednik R Slovenije, 
Marjan Šarec, predsednik Vlade R Slove-
nije, Karl Erjavec, minister za obrambo R 
Slovenije, in najvišji predstavniki Gasilske 
zveze Slovenije, ki sta jih vodila predsednik 
GZ Slovenije Janko Cerkvenik in poveljnik 
Franci Petek. Uvodoma je prisotne poz-
dravil predsednik GZ Slovenije, tov. Janko 
Cerkvenik. Slavnostni govornik na akade-
miji je bil predsednik RS, g. Borut Pahor. 
V svojem nagovoru je z izbranimi beseda-
mi izrekel zahvalo slovenskim gasilcem za 
opravljeno požrtvovalno in humano delo. 
V nadaljevanju akademije je sledil dveurni 
program, ki so ga izvedli priznani sloven-
ski ansambli narodno zabavne glasbe, kot 
so: Modrijani, Čuki, Ansambel Saše Avse-
nika, Spev … Posebna zanimivost progra-
ma je bila, da so skupaj s priznanimi an-
sambli kot pevci nastopili gasilke in gasilci 
in s tem pokazali svoj razkošni talent. Med 
vsemi nastopajoči je prisotno občinstvo 
najbolj navdušil mladi gasilec Nejc iz PGD 
Dobovec, ki je skupaj s popularnimi Čuki 
zapel in na diatonično harmoniko zaigral 
pesem »Eno po domače«. 
V drugem delu akademije je bil razglašen 
častni naziv GASILEC-JUNAK, ki ga je po 
nominaciji bralcev časopisa Novice svet24 
prejel gasilec Primož Kastelic iz PGD Vrh 
pri Višnji gori, ki je kot prvi posredovalec 
rešil življenje svojemu dedku. Ob pomoči 
GZ Slovenije sta režijo in scenarij priredi-
tve zasnovala Blaž in Rok Švab. Povezova-
lec prireditve je bil radijski in televizijski 
voditelj Jure Sešek.
Slavnostna akademija je bila zaključna 
prireditev, s katero smo slovenski gasilci 

počastili 150 let gasilstva na Slovenskem 
in 70-letnico GZ Slovenije.

Operativna gasilska vaja PGD Žetale na 
kmetiji Pulko

V petek, 11. oktobra 2019, je bila v počas-
titev 20. praznika občine Žetale izvedena 
operativna gasilska vaja na kmetiji Stan-
kota in Darinke Pulko, Žetale 52 v zaselku 
Krhiče. Vaje se je udeležilo 25 operativnih 
gasilcev PGD Žetale s tremi vozili in 10 
operativnih gasilcev iz PGD Sela z dvema 
voziloma. Predpostavka vaje je bila požar 
na kmetiji. Ob tej priložnosti se želi orga-
nizator vaje zahvaliti Stankotu in Darinki 
Pulko za odobritev lokacije vaje, Lovski 
družini Žetale za prispevek pri organizaci-
ji vaje, fotografu Marjanu Sakelšku in Iva-
nu Bukšeku za pomoč pri pripravi hrane. 
Zahvala gre vsem ostalim, ki so sodelo-
vali in pomagali pri izvedbi vaje. Na vaji 
je bilo 52 gasilcev in ostalih simpatizerjev 
gasilstva. Vaja je v popolnosti uspela, kar 
so v svojih nagovorih izrazili župan Obči-
ne Žetale, g. Anton Butolen, poveljnik GZ 
Videm, tov. Roman Cafuta, in poveljnik 
CZ Občine Žetale, tov. Jože Vogrinc. Vajo 
je vodil poveljnik PGD Žetale, tov. Dejan 
Bele. 

Oktober mesec požarne varnosti
V oktobru, ki je opredeljen kot mesec po-
žarne varnosti, so bile izvedene naslednje 
aktivnosti:
1. Operativna vaja PGD Žetale PGD Žetale 
na kmetiji Pulko v Krhičah
2. Operativna gasilska vaja GZ Videm
3. Evakuacija Osnovne šole Žetale in Vrtca 
Žetale 25. oktobra 2019, v kateri je sode-
lovalo 5 gasilcev PGD Žetale z dvema ga-
silskima voziloma
4. Ogled prostorov Gasilskega doma Žetale

Operativna vaja GZ Videm 

Operativna vaja GZ Videm je potekala na 
območju občine Videm pod naslovom Ne-
urje v Lancovi vasi. Na vaji so se izvajale 
naslednje aktivnosti: štabno vodenje in-
tervencije večjega obsega, reševanje kriz-
nih situacij ob neurjih, poplavah, prome-
tnih nesrečah in plazovih. Zaključek vaje 
je bil v Industrijski coni Videm pod pred-
postavko Požar v industrijski coni. Na vaji 
so sodelovala vsa društva GZ Videm. PGD 
Žetale je na vaji sodelovalo z dvema vozi-
loma in 11 operativnimi gasilci. Skupaj je 
na vaji sodelovalo 70 operativnih gasilcev.

Prošnja, da 0,5% dohodnine namenite v 
korist PGD Žetale
Ker se bliža konec leta, bi radi spomnili 
naše občane in podpornike, da lahko, v 
kolikor tega še niso storili (v skladu s 142. 
členom Zakona o dohodnini ), kot davčni 
zavezanci do 0,5 % dohodnine, odmer-
jene od dohodkov, ki se vštevajo v letno 
davčno osnovo, namenijo za financiranje 
splošno koristnih namenov, kamor spada 
tudi delovanje PGD Žetale. S to zahtevo se 
vaša odmera dohodnine ne bo spremeni-
la, le država se bo odpovedala delu doho-
dnine, ki jo bo namesto v državni prora-
čun namenila našemu društvu. Obrazec za 
lažjo oddajo zahtevka najdete tudi na naši 
spletni strani (www.pgd-zetale.si). Hvala 
vsem, ki ste se že v preteklih letih odločili 
nameniti ta delež našemu društvu, in tis-
tim, ki boste to storili v prihodnje.

Jože Krivec

»150 LET GASILSTVA NA SLOVENSKEM – ZAKLJUČNA PRIREDITEV«

Čestitka ob božično-
novoletnih praznikih
Članice in člani Prostovoljnega 
gasilskega društva Žetale 
želimo vsem občanom Občine 
Žetale vesele in blagoslovljene 
božične praznike, srečno zdravo 
in zadovoljno novo leto 2020. 
Zahvaljujemo se Vam prispevke in 
sodelovanje v letu 2019 z željo, da 
se takšno sodelovanje nadaljuje 
tudi v letu 2020 v dobrobit 
varnosti nas vseh.

Na pomoč!

Mladi gasilec Nejc Novak je skupaj s Čuki 
navdušil Cankarjev dom. 

Gasilska vaja na kmetiji Pulko v Krhičah

Člani PGD Žetale, ki so se udeležili ope-
rativne vaje GZ Videm v obrtni coni v 
Tržcu  

Zaključek operativne vaje PGD Žetale na 
kmetiji Pulko


